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PROTOKÓŁ NR 26/2020 

z XXVI Sesji Rady Miejskiej w Piwnicznej-Zdroju 

z dnia 15 września 2020 r. 

 

XXVI Sesja Rady Miejskiej w Piwnicznej-Zdroju odbyła się 15 września 2020 r.  

o godz. 11.00 w sali narad Urzędu Miejskiego. W Sesji uczestniczyło 15 radnych. Sesję pro-

wadził Adam Musialski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 

 

 

CZEŚĆ I - WSTĘPNA 

 

Ad. 1. Otwarcie obrad Sesji.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Dokonał otwarcia obrad Sesji. Przywitał wszystkich obecnych. Powiedział, że jeśli ktoś bę-

dzie się wypowiadał to prosi, aby robić to bez maseczki i do mikrofonu, z uwagi na to, iż  

w niedalekiej przyszłości będzie obowiązek transkrypcji i wypowiedzi powinny być bardzo 

czytelne. Odczytał proponowany porządek obrad. Zapytał, czy są jakieś wnioski do zapropo-

nowanego porządku obrad.  

 

Krzysztof Długosz – Radny  

Zapytał, czy na Sesję są zapraszani sołtysi i przewodniczący zarządów osiedli.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Powiedział, że zapraszani byli według uznania.  

 

Krzysztof Długosz – Radny  

Zwrócił uwagę, że ma wiele telefonów, że są ograniczenia dostępności do Sesji. Zwrócił 

uwagę, że sołtys i przewodniczący zarządu osiedla powinien uczestniczyć w Sesji, ponieważ 

mieszkańcy po to go wybrali. Poprosił, aby robić tak żeby była możliwość nie ograniczania 

demokracji. Powiedział, że oni reprezentują osiedla i jest to już któryś miesiąc z kolei. Zwra-

cając się do pana Przewodniczącego poprosił o porządek według statutu.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zwracając się do pana Radnego powiedział, że obowiązuje jeszcze Covid i z tego tytułu obo-

wiązują przepisy sanitarne i odległość 1,5 m.   

 

Krzysztof Długosz – Radny  

Powiedział, że są inne sale i zapytał, czy jak będzie to trwało to przez pięć lat to przez pięć lat 

będziemy tak robić.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Powiedział, że niestety tak. 

 

Krzysztof Długosz – Radny  

Zwrócił uwagę, że nie i trzeba coś zrobić, aby każdy miał do tego dostęp.  
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Adam Musialski – Przewodniczący Rady   

Powiedział, że przygotowuje się do tego, aby ewentualnie sesje odbywały się w MGOK – u, 

ale do tego trzeba środków, aby przystosować salę, zakupić nagłośnienie i musi to trochę po-

trwać.  

 

Mariusz Lis – Radny  

Odnosząc się do tego, co powiedział pan Radny zwrócił uwagę, że jeśli będzie to trwało dwa 

lata to przez ten czas nie będą oni mieli możliwości. Powiedział, że kontakt z osiedlowymi  

i sołtysami jest bardzo ważny. Zwrócił uwagę, że już raz była Sesja na hali, co prawda to na-

głośnienie nie działało przez godzinę, ale może drugim razem się uda. Stwierdził, że chodzi  

o to, aby nie ograniczać tych, którzy chcą wziąć udział w spotkaniu. Poprosił o reakcję w tym 

względzie.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poinformował, że w piątek wysłano e-maila do wszystkich sołtysów z informacją, że jeśli 

ktoś ma chęć uczestniczenia w Sesji to może przybyć. Stwierdził, że niektórzy z tego skorzy-

stali, a niektórzy nie.     

 

Mariusz Lis – Radny  

Stwierdził, że może jeszcze nie wiedzieli, ponieważ on ma również takie sygnały jak pan 

Radny Długosz.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Powiedział, że jeśli chodzi o Sesję na hali to wiadomo jak ona wyszła, teraz są wymogi, że 

Sesja musi być tłumaczona albo językiem migowym albo za pomocą napisów, więc musi być 

nagrana bardzo dobra jakość, aby potem ewentualne napisy umieścić. Zwrócił uwagę, że je-

dynie z tych mikrofonów jest jako takie dobre nagranie. 

 

Ryszard Lewicki – Radny  

Zaproponował zdjęcie z porządku obrad uchwały nr 8 w sprawie określenia kierunków dzia-

łań Burmistrza Piwnicznej-Zdroju z uwagi na to, iż Burmistrz ma prawo zwołać zebranie 

osiedlowe w każdym czasie. Stwierdził, że uważa, iż ten punkt powinien być zdjęty z obrad.   

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Odczytał opinię prawną, którą utrzymał w dniu dzisiejszym (kserokopia stanowi załącznik do 

protokołu).  

 

Krzysztof Długosz – Radny  

Zapytał, czy taki wniosek wpłynął do Burmistrza od mieszkańców.  

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Powiedział, że tak, w czerwcu.  

 

Mariusz Lis – Radny  

Zwrócił uwagę, że jeśli chodzi o te działania, to ta sytuacja jest dla niego kuriozalna. Powie-

dział, że przede wszystkim pan Burmistrz pomija sołtysów, radnych osiedlowych i opinię  

w pewnych względach, co jest bezprecedensowe. Powiedział, że rozważane jest, czy można, 

czy nie można, ale chciałby zapytać pana Osiedlowego, który został pominięty i nie otrzymał 

powiadomienia. Zapytał, czy gdyby otrzymał takie powiadomienie to czy zorganizował by 

takie zebranie.  
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Piotr Ściegienny – Przewodniczący Zarządu Osiedla Kosarzyska 

Powiedział, że jeśli opierają się na statucie osiedlowy, który mówi, że jego obowiązkiem jest 

zorganizowanie zebrania na polecenie Burmistrza, Rady to zbyteczna jest dyskusja czy zrobił 

by czy nie, jest to obowiązek zrobienia tego w trybie ustawowym, czy statutu osiedla w ter-

minie 14 dni. Stwierdził, że czy w punkcie będzie odwołanie osiedlowego, czy zarządu to nie 

ma tutaj problemu, zebranie trzeba zrobić. Powiedział, że o tym wyraźnie mówi statut, że jego 

obowiązkiem jest zwołać zebranie osiedlowe dla wszystkich mieszkańców.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poinformował, że Burmistrz skorzystał z uprawnienia jakie mu przysługuje. Zaproponował 

sprawdzenie obecności. 

 

Mariusz Lis – Radny  

Zwrócił uwagę, że jeszcze nie skończył swojej wypowiedzi. Zapytał pana Burmistrza dlacze-

go nie powiadomił, tylko pominął Osiedlowego i czy pan Burmistrz ma jakąś listę osiedlo-

wych, których będzie odwoływał i może w następnej kolejności jest Sołtys Łomnicy, czy Zu-

brzyka. Powiedział, że jeśli chodzi o Zubrzyk tej współpracy w ogóle nie ma, pan Burmistrz 

pomija opinie Rady czy Sołtysa i jest to niepoważne. Poinformował, że w Kosarzyskach wie-

lokrotnie mieli do czynienia z podrabianiem podpisów, ponieważ osoby, które są podpisane 

na pewnych dokumentach nigdy tych podpisów nie złożyły. Stwierdził, że ktoś manipuluje 

takimi poważnymi rzeczami jak podpis. Zapytał pana Burmistrza, ile jest tych podpisów. 

Zwrócił uwagę, że pani Librowa biedna chodziła i zbierała te podpisy przez długi czas, więc 

co w sytuacji kiedy tutaj jest lista podpisów popierających pana Osiedlowego i jest ich ponad 

120, więc jak się do tego ma te siedemdziesiąt podpisów.  

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Poprosił pana radcę prawnego o wypowiedź, ponieważ pan Radny rozszerza temat w drugą 

stronę. Zwrócił uwagę, że jest wykładnia pana mecenasa Florczyka, który jest zatrudniony  

w Urzędzie na stanowisku radcy prawnego. Stwierdził, że jeśli pan Radny neguje to stanowi-

sko i zatrudnienie od początku kadencji to jego wybór. Poprosił pana radcę o wypowiedź do 

słów pana Radnego.  

 

Kazimierz Skoczeń – radca prawny  

Powiedział, że opinia mecenasa Florczyka jest jednoznaczna i on obstaje w całości przy niej. 

Zwrócił uwagę, że deklaratywność pana Osiedlowego o niczym nie świadczy, przepis daje 

taką możliwość, dlatego wniosek końcowy jednoznacznie naprowadza na to, że Burmistrz 

takowe uprawnienie posiada. 

 

Mariusz Lis – Radny  

Stwierdził, że wie, iż panu radcy płacą, ponieważ jest tutaj radcą, ale z tego, co przeczytał pan 

Przewodniczący to właśnie nie jest jednoznaczne. Powiedział, że z pięciu prawników każdy 

wydaje inną opinię i niestety tak nasze prawo jest skonstruowane, że niestety takie opinie są, 

więc nie jest to jednoznaczne. 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady 

Poprosił o naciśnięcie przycisku na urządzeniach celem potwierdzenia obecności i podniesie-

nie ręki.  
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Krzysztof Długosz – Radny  

Zgłosił problem z urządzeniem. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Ponownie zarządził sprawdzenie obecności. Poinformował, że na Sesji obecnych jest 15 rad-

nych i w związku z tym Rada może podejmować prawomocne uchwały. Zapytał, czy mimo 

tego, iż nie ma w porządku obrad wystąpienia pana Burmistrza chce on zabrać głos.  

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Powiedział, że tak.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Przeprosił za pominięcie wniosku pana Lewickiego. Poddał pod głosowanie wniosek w spra-

wie zdjęcia z porządku obrad punktu 8 w sprawie określenia kierunków działań Burmistrza 

Piwnicznej-Zdroju. Poinformował, że nie ma większości bezwzględnej w związku z powyż-

szym wniosek został odrzucony, czyli porządek obrad będzie realizowany w zaproponowa-

nym zakresie.  

 

Wniosek odrzucono, 5 – za, 5 – przeciw, 5 – wstrzymujących się (protokół z imiennego 

głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).    

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Przywitał Radę Miejską, dyrektorów jednostek miejskich oraz mieszkańców Miasta i Gminy 

Piwniczna-Zdrój informując, że Sesja nadal realizowana w podwyższonym reżimie sanitar-

nym, więc prosi, aby nie dziwić się, że starają się przestrzegać procedur, które wyznaczają 

odpowiednie jednostki. Powiedział, że ostatnia XXV sesja miała miejsce 31 sierpnia br. 

 

Poinformował o następujących realizowanych zadaniach, ale także wydarzenia, które miały 

miejsce w tym czasie: 

• 30 sierpnia 2020 r. zakończono sezon letni na basenach na Radwanowie, nadal jest 

czynny basen wewnętrzny, więc zaprasza mieszkańców do korzystania z tej formy ak-

tywności. 

• Trwają prace, związane z budową trasy rowerowej na Radwanowie, w ramach zadania 

został już wykonany chodnik na wysokości szkoły wraz z bezpiecznym zejściem na 

boisko sportowe, usunięto już także piwnicę.  

• Wykonano remont dróg dojazdowych do gruntów rolnych w miejscowości Piwniczna-

Zdrój, osiedle Podbukowiec w kierunku Państwa Polakiewiczów o dł. 30m Piwniczna-

Zdrój, osiedle Podbukowiec w kierunku Państwa Fąfarów o dł. 50 m, Piwniczna-

Zdrój, osiedle Pola – Bziniaki o dł. 80 m w ramach dofinansowania z Funduszu 

Ochrony Gruntów Rolnych, prace wykonała firma Zrąb z Wierchomli. Podziękował 

za wykonanie tego zadania.  

• 2 września został ogłoszony przez Ośrodek Pomocy Społecznej przetarg nieograni-

czony na zadanie: Przebudowa istniejącego budynku na ul. Marciszewskiego wraz ze 

zmianą sposobu użytkowania z przeznaczeniem na placówkę wsparcia dziennego  

i siedzibę OPS – adaptacja pomieszczeń w ramach projektu: „Dobra przyszłość – 

świetlice dla dzieci i młodzieży” w byłym budynku Policji.  

• 18 sierpnia 2020 r. został zweryfikowany przez Urząd Wojewódzki protokół strat po-

wodziowych, a już 19 sierpnia 2020 r. w wyniku ulewnych deszczy powstały nowe 

straty. Zwrócił uwagę, że w związku z tym został sporządzony drugi protokół, który 
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jeszcze obecnie jest uzupełniany i on tez zostanie przesłany do Urzędu Wojewódzkie-

go. Ponadto poinformował, że na bieżąco usuwane są szkody powstałe na drogach  

w wyniku ulewnych deszczy, straty powstałe w infrastrukturze mostowej które wyma-

gają opinii konstruktorów czekają na opinie i wskazanie najszybszej formy odbudowy 

lub remontu. Powiedział, że w pierwszej kolejności wskazano do wyceny mosty  

w kierunku osiedla Rewałówka. Werbówki, Podbukowiec, wskazano też powstałe 

oberwisko w drodze w kierunku posesji Smydów.  

• Rozstrzygnięto postępowanie na „Opracowanie dokumentacji projektowo – kosztory-

sowej budowy odcinka sieci wodociągowej w miejscowości Piwniczna -Zdrój ul. 

Krakowska”, wykonawca jest firma KONCEPT z Rzeszowa, wartość zadania 18 

000,00 zł brutto. 

• Rozstrzygnięto postępowanie na przebudowę kanalizacji na ul. Szczawnickiej w ra-

mach zadania pn. „Przebudowa sieci kanalizacji sanitarnej w obrębie odcinka drogi 

powiatowej nr 1520 K na ul. Szczawnickiej w miejscowości Piwniczna – Zdrój wraz  

z przepięciem wszystkich istniejących przyłączy kanalizacyjnych”, wykonawca jest 

Zakład Instalacji Wodno-Kanalizacyjnych, Gazu oraz Centralnego Ogrzewania ze Sta-

rego Sącza, wartość 145 090,23 zł brutto. 

• Rozpisano przetarg na dostawę materiału do uszarstniania dróg w ramach do zimowe-

go utrzymania dróg na terenie Miasta i Gminy Piwniczna-Zdrój, więcej szczegółów 

jeśli pan Przewodniczący pozwoli przekaże Dyrektor MZGKiM. 

• Przygotowywany jest przetarg na wyłonienie wykonawców na zimowe utrzymanie 

dróg na poszczególne rejony na sezon 2020/2021.  

• MZGKiM w Piwnicznej-Zdroju pozytywnie przeszedł kontrolę przez Wojewódzki In-

spektorat Środowiska w Nowym Sączu w ramach prowadzonego postępowania  

w sprawie zmiany zezwolenia na zbieranie odpadów. 

 

Poinformował, że pozyskano następujące dofinansowania: 

• w wysokości 40 tys. zł, na zakup samochodu dla OSP w  Głębokiem w celu  zapew-

nienie gotowości bojowej jednostkom OSP, dofinansowanie zapewnił Samorząd Wo-

jewództwa Małopolskiego. 

• w wysokości: 1 893 055,00 zł na „Budowę sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości 

Wierchomla Wielka i Wierchomla  Mała, etap III, IV, V aż do VII, temat ten będzie 

omawiany w dniu dzisiejszym w WPF.  

• w wysokości: 15 tys. zł na roboty budowlano - instalacyjne w Remizie OSP w Wier-

chomli Wielkiej w temacie „Wsparcie finansowe gmin z przeznaczeniem dla jedno-

stek Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Województwa Małopolskiego na prace 

budowlano – remontowe w remizach strażackich w 2020 r.”  

• Powiedział, że od 1 września w ramach Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Nr 1 w Piw-

nicznej-Zdroju funkcjonuje przedszkole na obydwu kondygnacjach pierwszego pawi-

lonu. Zwrócił uwagę, że w nowo wyremontowanych  pomieszczeniach działa kuchnia 

i stołówka szkolna, kuchnia dodatkowo została wyposażona w nowe fabryczne wypo-

sażenie i urządzenia do przygotowywania posiłków dla dzieci szkolnych i przedszkol-

nych. Przypomniał, że wyposażenie zostało wykonane dzięki uzyskanemu dofinanso-

waniu od Wojewody Małopolskiego w ramach programu „Posiłek w szkole”, wartość 

dofinansowania 80 tys. zł.  Poinformował, że na dzień dzisiejszy z posiłków serwowa-

nych przez kuchnię korzysta w sumie 199 dzieci szkolnych i przedszkolnych, co-

dziennie ta liczba chętnych się zwiększa o kolejne osoby, co niezmiernie cieszy. 

Stwierdził, że chciałby w tym miejscu wyrazić swoje ogromne podziękowanie za za-

angażowanie Dyrekcji oraz pracowników Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 1  

w Piwnicznej-Zdroju, którzy pod kierownictwem Dyrektor ZEAS uczestniczyli w rea-
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lizacji przedmiotowego zadania, które zostało wykonane w terminie. Powiedział, że 

placówki oświatowe na terenie naszej gminy, zostały przygotowane do pracy w reżi-

mie sanitarnym, związanym z Covid-19 i pracują na zasadach pracy stacjonarnej, czyli 

w pomieszczeniach szkolnych i przedszkolnych, dyrektorzy szkół na bieżąco monito-

rują w tym zakresie działanie szkół. Powiedział, że jednostek oświatowych na terenie 

Miasta i Gminy przeszło na emeryturę: w ZSP Nr 1 w Piwnicznej-Zdroju – 3 nauczy-

cieli, 1 pracownik obsługi, Szkoła Podstawowa w Łomnicy Zdroju- 1 nauczyciel, 1 

pracownik obsługi, Przedszkole Nr 1 – 1 nauczyciel. Podziękował nauczycielom jak 

również pracownikom obsługi za wieloletnią pracę i zaangażowanie na rzecz pracy dla 

najmłodszych mieszkańców, złożył życzenia realizacji swoich planów na kolejny etap 

życia.  

• W szkołach na terenie Miasta i Gminy Piwniczna-Zdrój wdrażany jest elektroniczny 

dziennik, nauczyciel już obsługują dziennik w najbliższym czasie dostęp otrzymają 

rodzice. 

• Poinformował, że uczestniczył w zebraniach wiejskich w sołectwach Kokuszka  

i Wierchomla, gdzie oprócz omawiania spraw bieżących dotyczących lokalnej spo-

łeczności, uchwalany był budżet sołecki na 2021 rok. Powiedział, że w najbliższą nie-

dzielę o godz. 11:00 odbędzie się zebranie dla Osiedla Miasto w MGOK oraz o 12:15 

dla Osiedla Kosarzyska. Zwrócił uwagę, że jeśli chodzi o zebranie w Kosarzyskach  to 

chciałby wyjaśnić, że w dniu 4 września wpłynął do Urzędu wniosek podpisany przez 

73 mieszkańców Osiedla Kosarzyska o odwołanie z funkcji przewodniczącego Pana 

Piotra Ściegiennego. Poinformował, że wniosek spełnia statutowy wymóg co najmniej 

5% z liczby 963 uprawnionych do głosownia na dzień złożenia wniosku. Podkreślił że 

zarówno on, radni, sołtysi i przewodniczący zarządów osiedli wykonują mandat który 

został im dany przez mieszkańców, zgodnie z przepisami może być weryfikowany 

przez mieszańców w czasie trwania kadencji. Zwrócił uwagę, że tak już wcześniej 

wspomniał mieszkańcy chcą mandat Przewodniczącego zweryfikować i mają do tego 

prawo. 

• Powiedział, że na dzisiejszej Sesji Rada będzie procedować uchwałę przygotowaną 

przez pana Radnego Mariusza Lisa w sprawie opinii do GDDKiA oddział w Krakowie 

w sprawie planowanej inwestycji pod nazwą „Budowa obwodnicy Piwnicznej w ciągu 

drogi krajowej DK87”. Zwrócił uwagę, że do przedstawionej uchwały odniósł się rad-

ca prawny Urzędu.  

• Odnosząc się do wniosku Klubu Radnych, powiedział, że chciałby poinformować rad-

nych i mieszkańców, że na każdej sesji przedstawia kierunki działań gminy, a także 

informuję o zadaniach  którymi  zajmowano się w okresie międzysesyjnym, w tym ce-

lu są właśnie sprawozdania międzysesyjne.  

• Powiedział, że jeśli chodzi o pytania radnych podczas Sesji, ponawia prośbę o składa-

nie zapytań na piśmie i w tej samej formie radni otrzymają odpowiedzi. Zwrócił uwa-

gę, że dla zobrazowania jakie pytania nurtują naszych radnych szczególnie z Klubu 

Gminna Prawda chciałby przytoczyć kilka z kilkudziesięciu zapytań, które wpłynęły 

w ostatnim czasie: 

− Proszę o przekazanie do czego zostały wykorzystane 600 szt koszulek A4 Bantex 

zakupione na potrzeby referendum, które odbyło się 15 grudnia 2019 r., 

− Proszę o przekazanie informacji a dokładnie celów podróży i potwierdzenia poby-

tów służbowych pana Włodzimierza Gruceli w ramach delegacji, które odbył  

w dniach 5 listopada 2019 r. – 11 grudnia 2019 r.. 

− Proszę o przekazanie szczegółowych informacji dotyczących zabezpieczenia loka-

lu do głosowania. Jakie konkretnie prace i czynności lub inne składowe składają 

się na opłatę. 
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− Do czego został wykorzystany papier A3 maestro zakupiony na potrzeby referen-

dum, 

− Do czego zostały wykorzystane 100 szt. teczek na gumkę zakupionych na potrzeby 

referendum, 

− Do czego zostały wykorzystane 24 notesy samoprzylepne żółte Dalpo zakupione 

na potrzeby referendum, 

− W jakim celu odbył delegację do Muszyny pan Włodzimierz Grucela w dniu 10 

grudnia 2019 r., 

− Proszę o przekazanie kserokopii dokumentów rozliczających koszty referendum, 

− Proszę o udzielenie szczegółowych informacji dotyczących wykorzystania na po-

trzeby referendum zakupionych kopert.  

− Gdzie lub w jakim celu były wysyłane przesyłki. 

− Proszę o przekazanie szczegółowych informacji dotyczących wykorzystania na po-

trzeby referendum zakupionych 300 koszulek A5, 600 koszulek A4, skoroszytów 

foliowych A4, 

− Proszę o przekazanie szczegółowych informacji dotyczących wykorzystania na po-

trzeby referendum zakupionych ryz papieru,  

− Proszę o przekazanie szczegółowych informacji dotyczących wykorzystania na po-

trzeby referendum zakupionego przybornika drutowego na długopisy, proszę po-

dać celowość tego zakupu, 

− Liczne wnioski sprzeciwiające się zwoływania obrad sesji Rady przez radnych, 

− Dlaczego Przewodniczący Osiedla Kosarzyska nie roznosił decyzji podatkowych. 

− Dlaczego urząd 22 listopada był nieczynny, proszę podać temat szkolenia urzędni-

ków 

− Kto jest właścicielem kamery, którą w dniu 12 lutego 2020 r. nagrywano posie-

dzenie wspólne komisji, 

− Ile wykonano kopii i wydruków kolor czarno-biały na kserokopiarce w Urzędzie 

Miejskim w okresie 6 grudnia 2019 r. z podziałem na poszczególne miesiące, od-

czyty licznika.                 

Powiedział, że jako Urząd starają się skupić na sprawach, które są rzeczywiście istotne dla 

mieszkańców naszej gminy, a ocenie zgromadzonych pozostawia to, czym muszą zajmować 

się urzędnicy odpowiadając na powyższe pytania. 

• Poinformował, że zmiany do budżetu przedstawi Skarbnik Piwnicznej-Zdroju. 

• Powiedział, że kolejnym punktem będzie głosowanie pod uchwałą  w sprawie sprze-

daży działki w Zubrzyku. Wyraził nadzieję, że wszelkie niejasności i informacje zo-

stały przedstawione przez Prezesa Firmy Masspol Zbigniewa Wojewodę, który wy-

raźnie podkreślił, że są zainteresowani zakupem zarówno jednej jak i drugiej działki. 

Zwrócił uwagę, że zakup drugiej działki warunkują zakupem pierwszej, na której jest 

zlokalizowane ich źródło, z którego pobierają wodę mineralną. Powiedział, że pan 

Prezes przedstawił wartość wpłat i ma nadzieję, że radni wezmą to pod uwagę.   

• Poinformował, że pan Dyrektor MZGKiM przedstawi wieloletni plan rozbudowy  

i remontów infrastruktury drogowej w obrębie gminy, osiedli i przysiółków na lata 

2020-2025. Zwrócił uwagę, że z Funduszu Inwestycji Lokalnych przeznaczono 500 

tys. zł na doraźne remonty i ewentualne popraw dróg. Powiedział, że poprosił radnych 

i prosi również osiedlowych o wskazanie jednego zadania na danym osiedlu, które zo-

stanie wykonane jeszcze w tym roku z tego funduszu. Zwrócił uwagę, że pozostałe 

środki powyżej 1 mln zł będą przeznaczane tylko i wyłącznie na dwa rodzaje inwesty-

cji, remonty i budowę dróg i kanalizację. Poinformował, że te dwa zadania są funda-

mentalne, gmina nie będzie wchodzić w żadne inne, nowe inwestycje do końca kaden-
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cji, a te dwa rodzaje zadań będą realizowane, ponieważ jest to podstawą funkcjono-

wania naszej gminy. Zwrócił uwagę, że przygotowywany jest projekt kanalizacji do 

Osiedla Kąty w Łomnicy, jeśli Rada uchwali zmiany w WPF to gmina przymierzy się 

do dokończenia kanalizacji w Wierchomli i będzie to pierwsza wieś w pełni skanali-

zowana. Poinformował, że następna w kolejności będzie Łomnica Zdrój, gdzie rów-

nież jest do skanalizowania 50% wsi.    

• Powiedział, że z dniem 3 sierpnia dokonano zmiany organizacyjnej w strukturach 

Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Zwrócił uwagę, że  

w związku z rezygnacją złożoną przez pana Czesława Tomaszewskiego, któremu 

dziękuje za pracę w tej Komisji, funkcję Przewodniczącej Komisji pełni pani Jolanta 

Urbańska - kurator, pracownik OPS. 

• Poinformował, że w dniu 12 września uczestniczył w pięknym i niezwykłym jubileu-

szu 100-lecia mieszkanki naszej gminy, złożył życzenia wszelkiej życiowej pomyśl-

ności, niech każda chwila będzie dla niej źródłem szczęścia i upływa w spokoju  

i zdrowiu.  

• Zaapelował o ograniczenie bezpośredniego załatwiania spraw w Urzędzie, zachęcając 

do korzystania z usług elektronicznych. Poinformował, że naklejki z kodami kresko-

wymi na worki z odpadami można zamówić telefonicznie lub przez gmi-

na@piwniczna.pl, pakiety będą wysłane do domu lub można umówić się po odbiór 

przy wejściu do budynku Urzędu, wszelkie płatności można wykonać przelewem, od-

biór gotowych dokumentów będzie możliwy przy wejściu po uzgodnieniu z odpo-

wiednim pracownikiem. Powiedział, że wykaz kontaktów z pracownikami znajduje się 

w komunikacie, zamieszczonym w wejściu do budynku urzędu. Zwrócił uwagę, że  

w Urzędzie należy stosować się do szczególnych rozwiązań prawnych i ochronnych 

oraz zaleceń i nakazów organów, inspekcji i służb związanych z zapobieganiem, prze-

ciwdziałaniem  i zwalczaniem koronawirusa.   

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Poprosił pana Przewodniczącego o zgodę na krótką wypowiedź pana Dyrektora MZGKiM, 

ponieważ jest to ciągłość jego informacji.  

 

Andrzej Górski – Dyrektor MZGKiM 

Poinformował, że jeśli chodzi o zimowe utrzymanie dróg na sezon 2020/2021 tak jak wspo-

mniał pan Burmistrz zostały rozpisane postępowania przetargowe na dostawę kruszyw, w tym 

tygodniu będzie otwarcie. Zwrócił uwagę, że w przyszłym tygodniu będą rozpisywane prze-

targi na obsługę poszczególnych rejonów zimowego utrzymania dróg. Powiedział, że korzy-

stając z tego, iż MZGKiM utrzymuje czterogodzinną i całodobową dyspozytornię jeśli chodzi 

o oczyszczalnię ścieków, to na bazie tej komórki chcieli by zbudować taką dyspozytornię jeśli 

chodzi o obsługę zgłoszeń związanych z zimowym utrzymaniem dróg. Zwrócił uwagę, że  

o szczegółach będzie informował.  

 

Krzysztof Długosz – Radny      

Powiedział, że od strony basenów do Głębokiego w sprawie ścieżek rowerowych przez cały 

sezon nie robi się nic, całe dwa miesiące robią przy Szkole. Zapytał, dlaczego ta inwestycja 

jest tak zostawiona. Zwrócił uwagę, że droga ta jest bardzo wąska, powinni wyrównać nasy-

pem do asfaltu, ponieważ już nie jeden kierowca tam wpadł, ponieważ źle jest się tam minąć. 

Stwierdził, że dalej się tam nic nie robi, jest zero zabezpieczenia, tylko od czasu do czasu są 

pachołki.  

 

 

mailto:gmina@piwniczna.pl
mailto:gmina@piwniczna.pl
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Mariusz Lis – Radny  

Powiedział, że chciałby potwierdzić to, co powiedział pan Radny. Poinformował, że w dniu 

poprzednim widział sytuację, kiedy pani, która jechała przed nim mijała się z samochodem 

jadącym z naprzeciwka i spadła z tej drogi. Zwrócił uwagę, że różnica wysokości jest tam ok. 

40 – 50 cm, nie wszyscy to widzą. Powiedział, że gdyby jakiekolwiek zabezpieczenie było po 

stronie tego zaniżenia to przynajmniej samochody jadące z przeciwka by się zatrzymały. 

Stwierdził, że większość kierowców jest rozsądna, ale niestety nie wszyscy i potem są tego 

typu sytuacje. Zwrócił uwagę, że dziwi się, ponieważ obowiązkiem wykonawcy jest zabez-

pieczenie tego. Poinformował, że w 2019 roku zostały zabezpieczone środki na remont sali 

gimnastycznej w Łomnicy Zdroju, kiedy Piwniczna kilkakrotnie przechodziła remonty tej 

starej sali gimnastycznej, ta w Łomnicy Zdroju od początku nie była remontowana. Zwrócił 

uwagę, że w kampanii wyborczej pan Burmistrz szeroko korzystał z tego typu wady, jednak 

w tej chwili nie widzi żadnych działań zmierzających w tym kierunku. Powiedział, że o ile 

można dyskutować z kwestią malowania ścian to ta podłoga musi być wyremontowana. 

Zwrócił uwagę, że ten temat się nie przewija dalej, kolejne pieniądze zostały wyrzucone  

w błoto, ponieważ przedmiar i kosztorys były przygotowane, koszty na pewno wzrosną, po-

nieważ wszystko drożeje. Powiedział, że odnośnie dziennika również pan Burmistrz jest źle 

zorientowany, ponieważ nauczyciele prowadzą go już od kwietnia, gdyż zmusiła do tego pan-

demia. Stwierdził, że w tej chwili rzeczywiście formalnie i oficjalnie ten dziennik wchodzi  

w życie, ale i nauczyciele i rodzice korzystali z tego wcześniej. W kwestii pism, które pan 

Burmistrz przytoczył oczywiście przeczytał wybiórczo te dotyczące referendum, ale bardzo 

dobrze, że to zrobił, ponieważ ma nadzieję, że osoby, które tego słuchają i oglądają Sesję wy-

ciągną wnioski. Powiedział, że były one spowodowane tylko i wyłącznie zachowaniem pana 

Burmistrza, który publicznie w mediach poinformował, wprowadzając w błąd mieszkańców, 

że koszty referendum wyniosły 50 tys. zł. Stwierdził, że tego typu kłamstwo trzeba weryfi-

kować, dowiadywać się, na co te środki poszły. Poinformował, że mieszkańcy Zubrzyka wie-

lokrotnie prosili o to, aby rozpocząć jakiekolwiek prace odnośnie dokumentacji na kanalizację 

Zubrzyka, nie mówi o jej budowie, ale w 2008 roku była zrobiona dokumentacja jeśli chodzi 

o Wierchomlę, więc jego zdaniem powinno się znaleźć te środki, aby zająć się przynajmniej 

dokumentacją i zrobić jakiś krok do przodu. Zwrócił uwagę, że było to ujęte w zbiorczym 

zestawieniu pana Dyrektora kiedyś na Sesji, ale to chyba tylko po to, aby uspokoić mieszkań-

ców, bo nic się w tym kierunku nie dzieje. Wracając do tematu zapytań poinformował, że 

Klub rzeczywiście dużo ich skierował, niestety na kilkadziesiąt zapytań pan Burmistrz był 

łaskaw odpowiedzieć tylko na kilka. Powiedział, że czekali długo, ale w związku z tym będą 

zmuszeni wystąpić do Wojewody, ponieważ nie doczekali się na pozostałe, gdyż pan Bur-

mistrz je ignoruje. 

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz 

Poinformował, że prace na Radwanowie wykonuje forma Zibud zgodnie z harmonogramem  

i nie ma żadnych opóźnień. Zapewnił, że zwróci uwagę na zabezpieczenia, ale nie sądzi, aby 

taka firma nie zadała o to, aby zabezpieczenia te powstały zgodnie z przepisami. Zwrócił 

uwagę, że w związku z wykonywanymi pracami na pewno nie został zawężony ślad drogi, 

stary asfalt jest dokładnie takiej szerokości jakiej był, być może rzeczywiście po prawej lub 

po lewej stronie nie ma pobocza. Powiedział, że jeśli chodzi o dziennik elektroniczny to rze-

czywiście pan Radny ma rację, że nauczyciele wcześniej otrzymali dostęp, ponieważ już od 

pół roku szkolą się w zakresie tego dziennika, a na dniach otrzymają do niego dostęp rodzice. 

Zaproponował panu Radnemu, aby nawiązał współpracę z Dyrektorem MZGKiM, który nie 

dla społeczeństwa, ale m.in. dla radnych przedstawił wstępną informację i założenia na temat 

całego programu kanalizowania gminy i kolejnymi etapami będzie on robiony. Powiedział, że 

jeśli pan Radny wskaże w budżecie gminy środki, które pozwolą przyspieszyć działania doty-
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czące kanalizacji w Zubrzyku to prosi o taką pomoc i wskazanie. Poprosił również o codzien-

ną współpracę z Dyrektorem MZGKiM, który wszystkie niuanse chętnie wyjaśni. Zwrócił 

uwagę, że małymi krokami idzie się do tego, aby skanalizować sto procent gminy i będzie to 

czynione do końca tej kadencji, czyli do jesieni 2023 roku, niezależnie od tego, co pan Radny 

sobie będzie wyobrażał. Powiedział, że jeśli chodzi o wybór zadania, które było realizowane 

w zeszłym roku to w takim szerszym spotkaniu uczestniczył obok Dyrekcji SP również pan 

Radny Lis i wtedy na tym spotkaniu zostało wybrane jedno z zdań. Przypomniał, że w tam-

tym roku szkoła wzbogaciła się o nowe boisko wielofunkcyjne, kwota ok. 200 tys. zł, było 

zapytanie, które zdanie ma być realizowane, zostało wskazane. Zwrócił uwagę, że nie powie-

dział, iż nie będą realizowane kolejne zdania w szkole w Łomnicy, ponieważ jest taka potrze-

ba, ale na tyle na ile będzie pozwalał budżet. Powiedział, że do końca września zgłaszane jest 

kilka wniosków, ZEAS zgłasza swoje dotyczące poszczególnych szkół, dlatego prosi o trochę 

cierpliwości i współpracę z panią Dyrektor. Stwierdził, że taka codzienna współpraca będzie 

dużo bardziej przydatna niż takie kłamliwe komentarze, że się nic nie robi, ponieważ krawiec 

kraje na tyle, na ile materiału staje.    

 

Mariusz Lis – Radny  

Zwrócił uwagę, że nigdy nie powiedział, że nie robi się nic i prosi, aby nie przekłamywać 

jego wypowiedzi. Powiedział, że po pierwsze jeśli chodzi o boisko to było to robione w ze-

szłym roku i pan Burmistrz powiedział, że w kolejnym roku będą myśleć o sali gimnastycz-

nej, w tej chwili jest wrzesień i jakoś działań w tym kierunku nie widać. Stwierdził, że on nie 

walczy dla siebie, bo tam pracuje i może prowadzić zajęcia nawet bez parkietu, ale walczy dla 

dzieci nie tylko z Łomnicy, ale i z Zubrzyka, po to, aby miały odpowiednie warunki. Zwrócił 

uwagę, że pan Burmistrz mówi o współpracy z panią Dyrektor i panem Dyrektorem, ale pan 

Burmistrz przecież doskonale wie, że te decyzje, które podejmuje wspólnie z radnymi wpły-

wają na to, co się robi. Powiedział, że on bardzo chętnie panu Burmistrzowi wskaże i skoro 

sprzedano działkę w Zubrzyku to część tych pieniędzy można przeznaczyć na dokumentację 

kanalizacji. Poinformował, że skoro kanalizacja kosztuje 18 – 20 tys. zł to jego zdaniem nie 

jest to taka kwota, której nie można by było znaleźć w budżecie, pan Burmistrz zabrał pienią-

dze dokończenia remontu na cmentarzu i obiecał, że one wrócą, ale nie wróciły. Stwierdził, że 

z tych środków można zrobić tylko dokumentację, nie mówi o budowie kanalizacji, ale tak, 

aby był krok do przodu.   

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Powiedział, że oczywiście, iż pieniądze wróciły już dawno w tamtym roku, dziesięciokrotnie 

większe niż zostały zabrane, ponieważ został zrobiony odcinek drogi za kościołem, w tym 

roku będzie ona dokończona wspólnie z Nadleśnictwem. Poprosił, aby nie mówić, że zabranie 

kwoty 10 tys. zł wpłynęło negatywnie na ogólny budżet inwestycyjny w Zubrzyku. Zwrócił 

uwagę, że jest wykonana droga wzdłuż Masspolu, druga będzie dokończona do ostatnich bu-

dynków za kościołem.  

 

Mariusz Lis – Radny  

Zwrócił uwagę, że wiadomo, ile droga ta kosztowała, działka również, ponieważ był tutaj 

dzisiaj Prezes i powiedział, że było to 400 tys. zł. 

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Powiedział, że jest to ogólny budżet, wiadomo, że środki są wkładane do ogólnego i radni 

potem nad nim głosują, jak zagłosują tak środki są dysponowane.   
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Mariusz Lis – Radny  

Poprosił o znalezienie tych 20 tys. zł na to, aby zrobić dokumentację jeśli chodzi o kanalizację 

Zubrzyka. Zwrócił uwagę, że rozumie, iż w Wierchomli gdzie jest miejscowość turystyczna 

trzeba skończyć to zadanie, ale też trzeba zacząć myśleć o innych miejscach i o to prosi.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poinformował, że do biura Rady Miejskiej wpłynęła następująca korespondencja:   

 

1) Pismo Komisariatu Policji w Piwnicznej-Zdroju z dnia 3 września w sprawie wyjaśnie-

nia różnicy pojęciem ścieżki rowerowej, a szlaku rowerowego, 

2) Pismo Komisariatu Policji w Piwnicznej-Zdroju z dnia 4 września w sprawie przekaza-

nia kserokopii dokumentacji dołączonej do protokołów z posiedzeń Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji oraz przedstawienia działań podjętych przez Radę Miejską, 

3) Pismo mieszkańców Magór z dnia 6 września w sprawie przyznania środków na zakup 

płyt betonowych do remontu drogi na Magóry, 

4) Pismo Kancelarii Adwokackiej Kamil Migacz z dnia 7 września w sprawie wydania 

kopii dokumentów w postaci nagrań przedłożonych w sprawie karygodnych zachowań 

Dyrektor Szkoły w Łomnicy Zdroju, 

5) Pismo Radnej Marii Adamuszek z dnia 7 września w sprawie nieudzielania przez Bur-

mistrza odpowiedzi na pytania zadawane podczas Sesji Rady, 

6) Pismo Przewodniczącego Zarządu Osiedla Kosarzyska z dnia 8 września w sprawie ze-

brania mieszkańców zwołanego przez Burmistrza, 

7) Pismo Burmistrza Piwnicznej-Zdroju z dnia 8 września skierowane do Przewodniczą-

cego Zarządu Osiedla Kosarzyska w sprawie wniosku mieszkańców o odwołanie go z 

funkcji Przewodniczącego, 

8) Pismo Klubu Radnych „Gminna Prawda” z dnia 8 września w sprawie uporczywego i 

ciągłego łamania prawa przez Burmistrza poprzez nieodpowiadania na zapytania kie-

rowane w trybie dostępu do informacji publicznej, 

9) Pismo Klubu Radnych „Gminna Prawda” z dnia 9 września w sprawie włączenia do 

porządku obrad projektu uchwały, 

10) Pismo Zastępcy Dyrektora Zespołu Parków Krajobrazowych Województwa Małopol-

skiego z dnia 10 września skierowane do Przewodniczącego Zarządu Osiedla Kosa-

rzyska w sprawie danych dotyczących nadmiernego ruchu turystycznego i parkowania 

samochodów w okolicy Przełęczy Gromadzkiej, 

11) Pismo Przewodniczącego Zarządu Osiedla Kosarzyska z dnia 10 września w sprawie 

sprzeciwu dotyczącego zakazu uczestnictwa w Sesji i Komisji Rady Miejskiej, 

12) Pismo Przewodniczącego Zarządu Osiedla Kosarzyska z dnia 10 września w sprawie 

zwołania zebrania mieszkańców, 

13) Pismo Przewodniczącego Zarządu Osiedla Kosarzyska z dnia 10 września w sprawie 

dopuszczenia do głosu w części końcowej Sesji Rady, 

14) Pismo Przewodniczącego Zarządu Osiedla Kosarzyska z dnia 11 września w sprawie 

przedstawienia opinii radcy prawnego w formie pisemnej, 

15) Pismo Prezesa OSP Kosarzyska z dnia 14 września w sprawie uruchomienia plano-

wanych środków na wymianę pieca CO. 

16) Opinia radcy prawnego Urzędu Miejskiego z dnia 14 września w sprawie trybu zwo-

łania zebrania ogólnego mieszkańców Osiedla Kosarzyska,  

Poinformował, że w dniu 10 września odbyło się kolejne z cyklu spotkań on-line w ramach 

Forum Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów Małopolski. Tematem była „Dyscyplina 

finansów publicznych w kontekście ustawy covidowej”. Powiedział, że jeśli chodzi o pismo 

w sprawie wymiany pieca w Kosarzyskach środki na tę wymianę zostały zagwarantowane  
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w budżecie, ale w związku z potrzebami gminy jakie w miesiącu czerwcu posiadała, Bur-

mistrz zdjął te środki i w związku z tym do dnia dzisiejszego nie zostały uruchomione środki 

na to, aby ta inwestycja powstała. Zwrócił uwagę, że piec nie nadaje się do użytku, a zbliża 

się zima, ci którzy są bardziej zainteresowani wiedzą, że jeśli jednostka jest nieogrzewana 

musi być wyłączona z podziału bojowego ze względu na to, że woda musi być spuszczona  

z samochodów. Poinformował, że trzykrotnie przeprowadził rozmowę z Burmistrzem na te-

mat uruchomienia tych środków, ponieważ nie wyobraża sobie, aby czekać do miesięcy, które 

będą miesiącami zimowymi, ponieważ jednostka nie może być wyłączona podziału bojowe-

go. Zaapelował o to, ponieważ powstała taka opinia, że to on zdjął te środki, ale jak wszyscy 

wiedzą przecież nie ma do tego uprawnień, aby zdejmował środki, a szczególnie z jednostki, 

której jeszcze nie cały rok temu prezesował. Powiedział, że jego rezygnacja była podyktowa-

na tym, aby odmładzać stowarzyszenia młodymi prezesami, którzy mają więcej pomysłów do 

kierowania taką jednostką. Zwrócił uwagę, że w związku z tym, że jak widać wpływało wiele 

pism od radnych na nieudzielanie informacji ze strony Burmistrza, w dniu wczorajszym skon-

struował pismo, które dostarczy dzisiaj panu Burmistrzowi. Odczytał treść pisma, której kse-

rokopia stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

 

CZEŚĆ II – PODJĘCIE UCHWAŁ 

 

Ad. 1. Uchwała w sprawie zmiany w budżecie i zmiany uchwały budżetowej Miasta  

i Gminy Piwniczna-Zdrój na rok 2020. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zapytał, czy są jakieś uwagi do projektu uchwały. 

 

Bronisław Rusiniak – Radny  

Powiedział, że ubolewa nad faktem, iż środki, które wpłynęły z budżetu państwa nie zostały 

w całości przekazane już w tym miesiącu na realizację poszczególnych zadań, a tylko połowa. 

Zwrócił uwagę, że mało tego na drogi jest tylko 500 tys. zł, a na oświatę 375 tys. zł i uważa, 

że jest to trochę niesprawiedliwe, ponieważ na drogi powinno być 650 tys. zł, a reszta na 

oświatę. Odniósł się do zwiększenia planu dochodów o kwotę 46 tys. zł i zapytał, dlaczego 

jest ona taka mała, zawsze było ponad 100 tys. zł tej dotacji. Stwierdził, że z tego, co wie fun-

dusz sołecki wynosi ponad 300 tys. zł, więc 120 tys. zł powinno być. Zwrócił uwagę, że  

z racji tego, iż Łomnica jest najbardziej poszkodowana w podziale tego funduszu przez ten 

algorytm to prosi, aby znaczna część tych środków poszła na Łomnicę.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

UCHWAŁA NR XXVI/206/2020 przyjęto, 11 – za, 3 – wstrzymujące się, 1 – nieoddany, 

z uwagi na fakt, iż Radny Wiesław Keklak nie był obecny na sali obrad w momencie 

głosowania (protokół z imiennego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protoko-

łu).    

 

Ad. 2. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Piwniczna-Zdrój. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zapytał, czy są jakieś uwagi do projektu uchwały. 
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Nie było uwag.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

UCHWAŁA NR XXVI/207/2020 przyjęto, 11 – za, 4 – wstrzymujące się, (protokół z 

imiennego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).    

 

Ad. 3. Uchwała w sprawie realizacji inwestycji "Budowa obwodnicy Piwnicznej w ciągu 

drogi krajowej DK87"i ustalenia kierunków działań burmistrza, zmierzających do za-

pobieżenia realizacji w Dolinie Popradu korytarza dla ruchu towarowego przez przej-

ście graniczne Piwniczna/Mniszek". 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poinformował, że dyskusja była na Komisji. Poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

UCHWAŁA NR XXVI/208/2020 przyjęto, 13 – za, 2 – przeciw, (protokół z imiennego 

głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).    

 

Justyna Deryng – Radna  

Nawiązując do słów pana Przewodniczącego, że odbyła się dyskusja i w związku z tym, że 

Rada przegłosowała tę uchwałę to w odpowiedzi na interpelację z 2018 roku, którą odczytała 

wyraźnie wskazuje się, że mniej kosztowną alternatywą dla przejścia na Mniszku jest to  

w Muszynce. Poinformowała, że wyraźnie jest wskazane, kto ma największe kompetencje  

w tym kierunku i jest to Minister Infrastruktury. Wyraziła nadzieję, że w ślad za przyjęciem 

tej uchwały pójdzie to, że nasza gmina zacznie wydeptywać ścieżki w tym kierunku, aby to tę 

uchwałę wypełnić w jak najwyższym stopniu.  

 

Krzysztof Polakiewicz – przedstawiciel Komitetu Społecznego  

Podziękował za możliwość uczestniczenia w obradach Sesji. Powiedział, że serdecznie dzię-

kuje tym radnym, którzy głosowali za dobrem Piwnicznej, reszta głosowała według swoich 

przekonań. Zaprosił wszystkich zgromadzonych na protest społeczny, który odbędzie się na 

piwniczańskim Rynku od godz. 16.00 do 18.00.    

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Podziękował Komitetowi za obecność.  

 

Ad. 4. Uchwała w sprawie uchwalenia „Regulaminu nadawania tytułu „Honorowy 

Obywatel Miasta i Gminy Piwniczna-Zdrój" 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zapytał, czy są jakieś uwagi do projektu uchwały. 

 

Nie było uwag.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
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UCHWAŁA NR XXVI/209/2020 przyjęto, 12 – za, 3 – wstrzymujące się, (protokół z 

imiennego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).    

 

Ad. 5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profi-

laktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

na 2020 r. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zapytał, czy są jakieś uwagi do projektu uchwały. 

 

Nie było uwag.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

UCHWAŁA NR XXVI/210/2020 przyjęto jednogłośnie tj. 15 - za, (protokół z imiennego 

głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).    

 

Ad. 6. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Miasta i Gminy Piwniczna-Zdrój, Jednostka strukturalna „A.I” – MIA-

STO.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zapytał, czy są jakieś uwagi do projektu uchwały. 

 

Nie było uwag.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

UCHWAŁA NR XXVI/211/2020 przyjęto jednogłośnie tj. 15 - za, (protokół z imiennego 

głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).    

 

Ad. 7. Uchwała w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w Zubrzyku.  

 

Mariusz Lis – Radny  

Powiedział, że chciałby się odnieść do tego, co mówił pan Prezes, szkoda, że panowie wyszli, 

ponieważ podnosił rękę, ale pan Toczek chyba nie zauważył. Zwrócił uwagę, że on reprezen-

tuje mieszkańców i było by niesprawiedliwe, gdyby nie powiedział jak to wygląda. Stwier-

dził, że owszem szanuje i Prezesa i zakład i wkład, który jest jesli chodzi o rozwój gminy  

i Zubrzyka, jednak są pewne trudności, które wynikają z działania pana Burmistrza. Powie-

dział, że pan Burmistrz dał zgodę na przekop przez drogę gminną, nie powiadamiając ani 

Radnego, ani Sołtysa, ani mieszkańców. Zwrócił uwagę, że mieszkańcy łącznie z nim dowie-

dzieli się dopiero wtedy gdy geodeta malował miejsca i mierzono. Powiedział, że spowodo-

wało to niesamowite protesty mieszkańców, którzy powiedzieli, że nie ma zgody na to, aby tę 

wodę tam przeprowadzać. Przypomniał, że za czasów pana Bogaczyka na tej drodze powstało 

osuwisko, gmina poniosła dość duże środki na jego zabezpieczenie, mieszkańcy całkowicie 

stracili drogę, dlatego ingerencja w tym miejscu budzi kontrowersje. Zaapelował o nie pomi-

janie sołtysów, bez względu na to, czy pan Burmistrz ich lubi, czy nie, czy go wspierają czy 

nie. Zwrócił uwagę że w poprzednich kadencjach taka sytuacja również miała miejsce, to, że 
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ktoś miał inne zdanie nie znaczy, że się go odwoływało, każdy miał prawo do wypowiadania 

swoich opinii. Stwierdził, że po to jest ten najniższy szczebel samorządu aby wskazywać na te 

najważniejsze problemy i uważa, że trzeba się liczyć z opinią tych mieszkańców. Zaapelował, 

aby ta opinia była. Powiedział, że jeśli chodzi o działki, które rozlewnia chce zagospodarować 

to owszem dzierżawa jest płacona w takiej kwocie i jego zdaniem warto by zweryfikować 

kwoty wszystkich dzierżaw, ponieważ prywatne osoby pozyskują o wiele większe kwoty tych 

dzierżaw i wcale nie zamierzają ich sprzedawać. Zwrócił uwagę, że dla niego sytuacja się nie 

zmieniła.  

 

Lech Maślanka – Wiceprzewodniczący Rady  

Powiedział, że warto, aby gmina dała tam jakieś pozwolenie na użytkowanie w większym 

zakresie, ale dobrze, aby gmina miała jakiś swój punkt kontrolny. Stwierdził, że jest kilka 

inwestycji, na które gmina nie ma już wpływu np. Koliba, czy Kicarz, gdzie sprzedano działki 

i nie ma żadnego wpływu, a nie wiele dzieje. Zwrócił uwagę, że można by tę działkę zosta-

wić, oczywiście pobierać dzierżawę, zwiększyć zakres robót jakie Masspol chce wykonywać, 

ale aby gmina miała jakiś wpływ i niech ta działka zostanie we władaniu gminy. Powiedział, 

że 600 zł to nie jest jakaś wielka kwota, aby Masspol nie mógł jej ponieść, a gmina może 

mieć jakich udział.  

 

Ryszard Lewicki – Radny  

Powiedział, że pan Radny Lis sprzedawał kółko rolnicze i wtedy nie mówił o dzierżawie. 

Zwrócił uwagę, że był chętny na wydzierżawienie tego i miał tam powstać zakład naprawy 

samochodów z prawdziwego zdarzenia. Stwierdził, że można było wydzierżawić tę działkę,  

a nie sprzedawać. Zwrócił uwagę, że jeśli chodzi o sprzedaż działki w Zubrzyku to prezesi 

powiedzieli, że jest sprzedaż wiązana i rozwój przedsiębiorstwa jest korzystny dla gminy. 

Stwierdził, że jest to prosty rachunek.  

 

Krzysztof Długosz – Radny  

Zapytał, czy jest opinia Rady Osiedla, ponieważ jest napisane, że zostało skierowane pismo, 

ale czy coś wróciło.       

    

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Powiedział, że z tego, co wie to chyba nic nie dotarło.  

 

Bronisław Rusiniak – Radny  

Pozwiedzał, że na ostatnim spotkaniu z panem Burmistrzem uzgodniono, że działka w Zu-

brzyku zostanie zbyta jedynie w ofercie wiązanej z tą dużą działką i pan Burmistrza zapew-

niał, że tak będzie. Stwierdził, że widzi, iż jest tutaj tylko mała działeczka.   

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Powiedział, że na tamtą działkę zgoda już jest, może ona być przygotowywana do sprzedaży, 

chodzi o sprzedaż tej działki i wtedy będzie sprzedaż wiązana. Zwrócił uwagę, że w tej chwili 

procedowana jest sprzedaż tej małej działki, ponieważ na nią nie było zgody Rady.   

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poinformował, że pismo do Rady Sołeckiej zostało wysłane, ale nie otrzymano odpowiedzi. 

Poprosił pana Radnego Lisa o niepolemizowanie z panem Lewickim.  

 

 

 



16 
 

Mariusz Lis – Radny  

Stwierdził, że niestety będzie krótka polemika. Powiedział, że on nie był Burmistrzem, więc 

prosi, aby go nie wkładać w niektóre decyzje, które były, ponieważ na niektóre nie miał 

wpływu, jednak na wiele jego zdaniem pozytywnych miał. Zwrócił uwagę, że zasadnicza róż-

nica jest pomiędzy działką, gdzie jest odwiert wody mineralnej, a taką zwykłą działką, gdzie 

nie ma żadnych wpływów. Stwierdził, że jest brak współpracy, gdyby Burmistrz zrobił to 

inaczej, gdyby był jakiś projekt kanalizacji, gdyby było spotkanie z mieszkańcami, czy dekla-

racja, partycypacja w kosztach budowy chodnika, ale jego nie wybiera rozlewnia, tylko 

mieszkańcy i było by niesprawiedliwe, gdyby ich głosu nie przekazał.   

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Powiedział, że kończy dyskusję. Poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

UCHWAŁA NR XXVI/211/2020 przyjęto, 5 - za, 4 – przeciw, 6 – wstrzymujących się  

(protokół z imiennego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).    

 

Ad. 8. Uchwała w sprawie określenia kierunków działań Burmistrza Piwnicznej-Zdroju.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zapytał, czy są jakieś uwagi do projektu uchwały. 

 

Maria Adamuszek – Radna  

Zwróciła uwagę, że zmuszona jest zareagować na skandal polityczny w środowisku samorzą-

dowym, próby odwołania pana Ściegiennego Przewodniczącego Osiedla Kosarzyska, w spo-

sób jawny łamiący prawo. Powiedziała, że w oparciu o statut, który reguluje kompetencje 

osób decydujących zarządzanie w Mieście i Gminie i ich miejsce w hierarchii nadzoru insty-

tucji samorządowej, które wyraźnie zostały naruszone przez Burmistrza. Stwierdziła, że po-

mylił on jak zawsze płaszczyznę organu wykonawczego z kontrolnym i zakresy podległości, 

które ograniczają wyraźnie sektor wykonawczy i samorządowy. Powiedziała, że jednostki 

pomocnicze tworzy Rada, a Burmistrz jako wykonawca prowadzi ewidencję, co nie jest rów-

ne z nadzorem merytorycznym, który swoimi działaniami odbiera inicjatywę i podległość 

kontrolną Radzie, tym samym łamiąc prawo. Zwróciła uwagę, że zamiar odwołania ze stano-

wiska Przewodniczącego Osiedla, który uzyskał mandat w wyborach powszechnych, jest 

szczególny, posiada immunitet urzędnika państwowego postawiony na stanowisko przez elek-

torat wyborczy i sankcje prawne równe Radnemu, kiedy nie zachodzi ingerencja sądu lub 

inne poważne okoliczności statutowe. Powiedziała o wydumanych pomysłach Burmistrza, 

który uważa się za despotycznego władcę ratusza. Zwróciła uwagę, że ospały na Sesjach 

Burmistrz ożywił się i poczuł wiatr w żagle stwierdzając, że jest okazja wykończyć swojego 

niewygodnego samorządowca, który zepsuł mu tyle krwi podczas referendum. Powiedziała, 

że na każdym spotkaniu widać było nienawiść do pana Ściegiennego, drwiny, niezapraszanie 

na spotkania, a także użycia przez Burmistrza siły kiedy pomimo zaproszenia na Sesję Bur-

mistrz pełniąc funkcję odźwiernego ratusza chamsko domyka ciężką bramę przed nosem pana 

Ściegiennego przy okazji przytrzaskując poły płaszcza wślizgującego się Radnego. Stwierdzi-

ła, że nie był to żarcik, tylko cyniczne traktowanie osoby publicznej jak intruza. Powiedziała, 

że fakty te kładą się cieniem na nieetyczne zachowania Burmistrza, podrywania autorytetu 

funkcji, którym powinien zająć się sąd administracyjny. Zwróciła uwagę, że Burmistrz przy-

biera szaty sędziego i prokuratora, by sądzić i ukarać swojego znienawidzonego przeciwnika, 

który obnażył jego słabości, niegospodarność, nieudolność i rządy wataszki, które kierowały 

go do odwołania ze stanowiska przez referendum, którym kierował obecny Przewodniczący 

Osiedla pan Ściegienny. Stwierdziła, że ta farsa jest prowokacją w środowisku Kosarzysk  
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i mimo aktywności pani, która potrafiła zebrać ok. 73 podpisy za odwołaniem, przebiegły 

Burmistrz osobiście organizuje zebranie osiedlowe powiadamiając o miejscu i godzinie  

z punktem pierwszym w sprawie odwołania szefa Osiedla. Stwierdziła, że ciekawe, czy każdy 

mieszkaniec otrzymał taką powiastkę. Powiedziała, że naiwny włodarz liczy, że jako trybun 

wiecowy przeforsuje swój wniosek dla 73 swoich wyborców, pozostawiając za burtą pozosta-

łych ponad 800 mieszkańców. Zwróciła uwagę, że zapomniał, że istnieje prawo i naiwnych 

wykorzysta do swojej zemsty, ale pozostali mieszkańcy nie dadzą się wykorzystać, ponieważ 

mają wsparcie w konstytucji.    

 

Lech Maślanka – Wiceprzewodniczący Rady  

Powiedział, że jest zdania, że Burmistrz ma prawo zwoływać, jeśli chodzi o jakieś niesnaski 

to nie im do tego, jednak gdyby np. osiedlowy zachorował to Burmistrz w ważnych sprawach 

musi zwołać zebranie. Stwierdził, że jest mu przykro, iż tak się dzieje i są takie rzeczy pomię-

dzy Kosarzyskami, a władzą gminną, ponieważ nie powinno tak to wyglądać. Zwrócił uwagę, 

że jeśli jednak chodzi o zebranie wiejskie to Burmistrz powinien mieć prawo je zwoływać, 

podał przykładowy punkt. Poinformował, że on sam na ostatnim zebraniu zapytał mieszkań-

ców, czy są zadowoleni z jego działania, czy może ktoś ma więcej czasu i możliwości, po-

nieważ jest to mandat dany przez mieszkańców, którzy mogą w każdym momencie go zagrać 

lub powołać nową osobę na to stanowisko. 

 

Mariusz Lis – Radny  

Powiedział, że nie chodzi o to, czy ma prawo, czy nie, ale Burmistrz pomija sołtysów i traktu-

je wybiórczo, podał przykłady. Zwrócił uwagę że dlatego pewne działania i kontrole, które 

robią te kwestie uwidaczniają. Stwierdził, że działania Burmistrza do tego doprowadzają. Po-

wiedział, że pani Liber tyle czasu chodziła i zbierała te podpisy, nazbierała 70, a on ma 123 

podpisy zebrane w ciągu dwóch dni, że ten Osiedlowy działa dobrze i broni mieszkańców, 

działając w ich imieniu. Zapytał jak wyglądają te podpisy, ponieważ rozmawiał z kilkoma 

osobami i nie wie jak się ta sytuacja skończy, ponieważ niektóre osoby były podpisywane na 

pewnych dokumentach nie wiadomo przez kogo, ale w Kosarzyskach ma to dość często miej-

sce.  

 

Ewa Liber – Radna  

Zwróciła uwagę, że nie życzy sobie oskarżeń, ponieważ pan Lis jej nie widział, że chodziła  

i zbierała te podpisy, mieszkańcy mają takie prawo. Nadmieniła, że 13 września 2009 roku 

ona również była odwoływana, mieszkańcy mieli do tego prawo i ówczesny Burmistrz zwoła-

ła takie zebranie, na którym podejmowana była decyzja. Zapytała, dlaczego teraz tak się boją 

i panikują. Powiedziała, że ona nie robiła żadnych sprzeciwów, zebranie było ogłoszone, od-

było się, decyzja byłą, że ma ona dalej zostać i tutaj też mieszkańcy zdecydują, ponieważ ma-

ją do tego prawo. Zwróciła uwagę, że wtrącają się w Osiedle Kosarzyska, a chyba mieszkańcy 

mają prawo do takiego zebrania i jeśli będą za to zostanie i koniec.  

 

Jan Toczek – Radny  

Stwierdziła, że zebranie jest jak najbardziej oczywiste i Burmistrz ma prawo je zwołać, ale  

w dobie pandemii jest inny problem, ponieważ jest ponad 70 głosów przeciw, ponad 100 za  

jeśli te wszystkie osoby przyjdą to w jakim lokalu ono zostanie zorganizowane i czy zostaną 

zachowane wszystkie środki ostrożności.  

 

Ryszard Lewicki – Radny  

Powiedział, że uważa, iż Burmistrz jest gospodarzem gminy i ma takie prawo. Zwracając się 

do pana Ściegiennego powiedział, że jest on światłym człowiekiem, a on złożył pismo  
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w sprawie zebrania podpisów stałych mieszkańców Osiedla w sprawie ograniczenia ruchu na 

Obidzę, ale pan Ściegienny tego nie uczynił. Powiedział, że dochodzą go słuchy, iż jeśli jest 

taki mądry to żeby sam sobie poszedł i te podpisy pozbierał, ale to pan Ściegienny jest Osie-

dlowym i powinien to zrobić. Zwracając się do pana Radnego Lisa stwierdził, że działa jak 

rządy Platformy Obywatelskiej, poprosił o wprowadzenie trochę logiki.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zwracając się do zgłaszającego się pana Radnego Lisa powiedział, że i tak już nic nowego nie 

wniesie, ponieważ już wszytki wiadomo.  

 

Mariusz Lis – Radny  

Powiedział, że wniesie bardzo dużo nowego, żeby się pan Przewodniczący nie zdziwił.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Powiedział, że daje minutę na wypowiedź.  

 

Mariusz Lis – Radny  

Poprosił pana Lewickiego, aby nie powyrównywał go do żadnej opcji politycznej, ponieważ 

jeśli on zacznie porównywać jego i jego działania to może się on bardzo mocno zdziwić.   

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poprosił o przejście do meritum. 

 

Mariusz Lis – Radny  

Powiedział, że jeśli chodzi o bycie gospodarzem to wolał by, aby pan Burmistrz był gospoda-

rzem. Poinformował, że wczoraj w Zubrzyku był odpust, a jakie mają oni trawy. Zwrócił 

uwagę, że MZGKiM przejął koszenie i nie jest wykoszony plac zabaw, trawy i tak się obył 

wczoraj odpust, szkoda, że pana Burmistrza nie było, ponieważ może by to zobaczył, ale też 

wybiórczo idzie na jeden odpust, a na drugi nie. Poprosił o sprawdzenie urządzeń na placu 

zabaw, ponieważ mieszkańcy narzekają. Stwierdził, że nie ma pretensji do pana Dyrektora, bo 

to pan Burmistrz nadzoruje te działania. Zwracając się do pana Lewickiego poprosił, aby za-

chował dla siebie tego typu uwagi. Powiedział, że jako Przewodniczący Komisji robi totalną 

samowolkę, ponieważ Komisja coś ustala, jest protokół, ale to nic. Stwierdził, że pan Lewicki 

działa identycznie jak Burmistrz i wymyśla, że coś tam trzeba zrobić, są podpowiedzi pew-

nych osób, chociaż Komisja tego nie ustaliła.     

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zwrócił uwagę, że ocena Komisji będzie na innym spotkaniu. 

 

Mariusz Lis – Radny  

Poprosił, aby nie działać jak dyktator. Powiedział, że w tej gminie specyficzne jest to, że np. 

Rada podejmuje jakąś uchwałę lub wniosek formalny np. odnośnie sprzedaży budynku po 

Przedszkolu, a pan Burmistrz i tak robi swoje i pan Lewicki zachowuje się identycznie.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Uchwała została odrzucona, 4 - za, 6 – przeciw, 5 – wstrzymujących się (protokół  

z imiennego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).    
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CZĘŚĆ III - KOŃCOWA 

 

Ad. 1. Interpelacje, wolne wnioski, zapytania, opinie.  

 

Krzysztof Długosz – Radny  

Powiedział, że był wielki szum na temat zgłaszania szkód powodziowych. Powiedział, że 

przez dwa dni dzwonił do Urzędu, ktoś zapisywał, dzwoniono do niego, że będzie oddzwa-

nianie, dzwoniła pani Magda, pani Monka, ale do dziś nic się w tym kierunku nie stało. 

Stwierdził, że nie wie o co chodzi. Zwrócił uwagę, że od mostu po prawej stronie Śmigow-

skiego jest podmyty asfalt i było tam uzupełniane na gorąco, ale trzeba to od nowa zasypać, 

ubić tłuczniem i położyć tę nakropkę, ponieważ sam tłuczeń nic nie daje. Stwierdził, że jeśli 

nie to przyjdzie zima, czy ulewy i ten odcinek asfaltu zostanie podmyty, a wtedy będą mniej-

sze straty niż teraz. Poprosił, aby osuwała się robota na Radwanowie, ponieważ jeśli zostanie 

to takie niezabezpieczone na zimę to będzie więcej problemów, jest tam wąska droga, nie ma 

się gdzie mijać, niech to dosypią, albo zabezpieczą tak, by nikt tam nie wpadł. Zwrócił uwa-

gę, że z tego co wie pan Burmistrz kazał wskazać radnym jedną inwestycję na danym osiedlu. 

Stwierdził, że dochodzą go słuchy, iż jest to walka przez mękę, ponieważ w lipcu było spo-

tkanie z mieszkańcami osiedla Walczaki i zostało uzgodnione, że  zostaną tam poszerzone te 

dwa zakręty i położna nawierzchnia betonowa, a z tego co wie to już jest inny zakus. Powie-

dział, że pan Dyrektor MZGKiM może nie doznał jak jest tam w zimie, ale kierowcy wiedzą 

jak jest z dojazdem samochodów, ponieważ ostre zakręty nie pozwalają na szybki manewr, 

tylko trzeba to brać na dwa lub trzy razy, a jest tam pod górę i wysoko. Zwrócił uwagę, że na 

Łomnickim pan Burmistrz również obiecał coś zrobić z tą drogą, złożono o dofinansowanie, 

ale obiecane było na spotkaniu w MGOK, że mieszkańcy otrzymają tam płyty. Powiedział, że 

dostali oni odpowiedź, iż nie dostaną tych płyt, więc pyta, po co obiecywać i drażnić ludzi. 

Zwrócił uwagę, że wyżej na Łomnickim jest kawałek betonu, a dalej bita droga występuje 

tam problem z wodą. Powiedział, że na ostatnich ulewach pan Burmistrz tam był i widział, co 

się dzieje na boisku na Radwanowie, ile tej wody idzie z góry. Poinformował, że jedna pani 

się godzi, aby uregulować to przez jej działkę, zakupić większe korytka zrobić kratę, aby tę 

wodę sprowadzić do jakiegoś koryta, by nie szła całą drogą.  

 

Justyna Deryng – Radna  

Powiedziała, że był okres wakacyjny i o dziwo pomimo sytuacji wirusowej był większy ruch 

turystyczny, a w związku z tym więcej porzuconych zwierząt. Zwróciła uwagę, że informacje 

do kogo kierować się w takiej sytuacji są zawarte tylko w tej uchwale dotyczącej programu 

opieki nad zwierzętami, ale prosiła by, aby zostały one umieszczone w jakiejś zakładce na 

stronie gminnej. Powiedziała, że w godzinach nocnych pojawia się problem, gdzie szukać 

kogoś do rannego, czy porzuconego zwierzęcia, do kogo kierować kiedy jest to zwierzę do-

mowe, a kiedy dzikie. Podała przykład z Gabonia. Poprosiła o podanie konkretnych numerów 

telefonicznych i kontaktu do wybranych osób, do których można się od razu kierować. Po-

wiedziała, że gmina płaci dość dużo za oświetlenie, ale wystarczy przejść w ciągu dnia ulicą 

Kościuszki, gdzie wszystkie lampy są brudne, oklejone owadami, opajęczone, co daje efekt, 

że wieczorem jest przytłumione oświetlenie, a oprócz tego nie działają niektóre punkty 

świetlne.  Zwróciła uwagę, że nie jest to tylko kwestia tej drogi, ale również innych, a gmina 

płaci nie małe środki i oni powinni o to dbać. Poprosiła o skierowanie tego. Powiedziała, że 

otrzymała od urzędnika informację, że pieniądze z ubezpieczenia za latarnię już wpłynęły. 

Poprosiła, aby przy najbliższych zmianach do budżetu wprowadzić tę latarnię, aby mogła ona 

być naprawiona, gdyż szczególnie przy ul. Marciszewskiego jest szczególnie zacieniony 

fragment,  ludzi potykają się o wystające śruby. Poruszyła kwestię Muzeum zwracając uwagę, 

że jak widomo korespondencja jest dość burzliwa i udzielona została odpowiedź. Zapytała na 
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jakim jest to etapie, czy dąży się do porozumienia, czy nadal są jakieś niewyjaśnione sytuacje. 

Stwierdziła, że chciała by aby to Muzeum było otwarte i turyści z niego korzystali mimo 

wszystko.             

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Powiedział, że lampy, w których jest pełno owadów rzucają cień, a nie świecą.  

 

Łukasz Maślanka – Radny  

Powiedział, że zgłaszana była kwestia czyszczenia pod mostkiem potoku Więckówka, ponie-

waż naniesiony jest materiał po dużych opadach. Zwrócił uwagę, że pani Osiedlowa to zgła-

szała, aby MZGKiM to wyczyścił, ale nie zostało to zrobione do dnia dzisiejszego. Powie-

dział, że nie wiadomo jaka będzie jesień, na razie podobno pogodna, ale każda jedna ulewa 

może spowodować, że tego materiału się nawarstwi i będzie tak jak w roku 1997 i potok ten 

wyleje do pobliskich posesji. Poinformował, że kiedyś zwracał uwagę na odnowienie na-

wierzchni na moście wiszącym na Hanuszowie. Stwierdził, że trwa jeszcze ciepły i pogodny 

okres i należało by wyczyścić te nawierzchnię w kilku miejscach, ponieważ są dość głębokie 

wżery i farba odchodzi razem z warstwą uszarstniającą i jest dość dużo rdzy. Zwrócił uwagę, 

że po nadchodzącej zimie, kiedy będzie posypywanie solą i piaskiem, te wżery się pogłębiają, 

a to jest ryzyko, że będą dziury. Powiedział, że dziur tych już nie da się załatać, tylko trzeba 

będzie wymieniać etapami odcinek tej nawierzchni, a wtedy most będzie nieczynny i dzieci 

będą musiały chodzić na około. Zwrócił uwagę, że aby temu zapobiec należało by to zrobić 

już tym miesiącu w celu zapobieżenia grubszym usterkom.  

 

Lech Maślanka – Wiceprzewodniczący Rady  

Poinformował, że na ostatnim zebraniu wiejskim o naprawie urządzeń i rzeczy zniszczonych 

na placu zabaw. Pozwiedzał, że wiele dzieci z niego korzysta, dlatego prosi o przegląd tego 

plac i wymianę urządzeń na nowe, ponieważ szkoda takiego pięknego placu zabaw.  

 

Maria Adamuszek – Radna  

Zwracając się do pana Burmistrza powiedziała, że skoro zabrano huśtawki z Przedszkola nr 3 

na Hanuszowie, ponieważ były przestarzałe i nie było atestu, to prosi o zakup nowych huśta-

wek na plac zabaw. Zwróciła uwagę, że jak już wiadomo rodzice przedszkolaków za swoje 

środki zakupili wykładzinę do tegoż przedszkola i drogi odkurzacz piorąco - czyszczący.  

Zapytała od czego jest gmina czy ZEAS. Powiedziała, że są środki z COVID to najwyższa 

pora zrobić słynną drogę na Kąty i projekt kanalizacji począwszy od tych domów, gdzie jej 

nie ma, są to 22 budynki mieszkalne, a 2 czy 3 się budują. Zwróciła uwagę, że tych środków 

nie starczy, więc pasowało by, aby dołożyć z budżetu, ale chciała by, aby MZGKiM zrobił 

ściągnięcie przestarzałej kostki koło Łomniczanki, nie trzeba tam betonówki, tylko podsypać 

piaskiem i ułożyć z powrotem. Zapytała o te obiecane przez Burmistrza płyty z odzysku na 

chodnik gdzie jest szlak na Łabowską i Wierchomlę. Powiedziała, że jest tam krótki odcinek, 

a kosztorys już kilka razy dawała Burmistrzowi. Stwierdziła, że nie wspomina już o działkach 

na cmentarz i pomocy w budowie domu pogrzebowego, które Burmistrz obiecywał jej  

i mieszkańcom. Zapytała jak Burmistrz wygląda przed swoimi wyborcami chodząc pod do-

mach i objeżdżając w tamtym roku Łomnicę, kiedy to wszystko kłamliwie obiecywał. Stwier-

dziła, że już nikt nie da się nabrać. Powiedziała o wyśmiewaniu ludzi niektórych, radnych, 

sołtysów i osiedlowych. Zapytała, czy pan Burmistrz wyciągnął jakieś konsekwencje w sto-

sunku do pani Dyrektor SP w Łomnicy Zdroju w sprawie tego, co było przegłosowane na 

Sesji i dwóch wewnętrznych Komisjach. Powiedziała, że Burmistrz jest pracodawcą i jest 

władny wyciągnąć konsekwencje. Odnosząc się do tego, co mówiła na poprzedniej Sesji 

zwróciła uwagę, że do dnia dzisiejszego nie doczekała się zestawienia wpływu środków  
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z Łomnicy do budżetu Miasta i Gminy, czyli dalej to jest tajne. Stwierdziła, że widocznie 

Burmistrz zabronił pani Skarbnik dać te zestawienia, a chciała na tamtej Sesji wszystkim 

przedstawić ile kasy idzie z Łomnicy do budżetu, a Burmistrz nie dał jej żadnych pieniędzy. 

Zapytała, czy teraz podczas pandemii zwiększyło się zatrudnienie w MGOK o jakiś etat lub  

w podległych filiach i w jakim charakterze. Zadała pytanie, gdzie jest świetlica w SP nr 1  

i zapytała, czy na scenie. Powiedziała, że czeka na odpowiedź, ale wiadomo, że nigdy jej nie 

otrzymuje.   

 

Justyna Deryng – Radna  

Zwróciła uwagę, że w poprzedniej kadencji zakupiono na oba place zabaw zabawki z atestem 

pod kątem tego, że gdyby powstało przedszkole na Czerczu to zabawki te mogą zostać zde-

montowane i przeniesione. Powiedziała, że w związku z tym, że przedszkole na Równi jest 

przeznaczone do sprzedaży to zabawki te powinny zostać przeniesione na Hanuszów. Zwróci-

ła uwagę, że były one wtedy zakupione za ok. 20 tys. zł, są przeznaczone dla 3 i 4 – latków, 

mają atesty, a wiadomo, że plac przy szkole będzie w innym miejscu i środki na jego budowę 

będą pozyskiwane.  

 

Bronisław Rusiniak – Radny 

Poruszył temat kanalizacji wsi Łomnica Zdrój informując, że cieszy się, iż pan Burmistrz ma 

przystąpić do realizacji tego przedsięwzięcia. Poinformował, że pozwolenia pozyskano  

w 2008 roku, wszystko to zrobiła ówczesna pani Burmistrz, ale trzeba by było pewnie robić 

jeszcze jakieś uzgodnienia. Zwrócił uwagę, że pan Burmistrz zaproponował, aby każdy radny 

zgłosił jedną drogę z funduszu, ale dla niego jest to propozycja nie do przyjęcia, ponieważ 

Łomnica Zdrój to bardzo duża wioska i zaniedbana przez niesprawiedliwy podział funduszu 

sołeckiego od lat. Powiedział, że zgłosił drogę na Króle, każdy Burmistrz od roku 2006 wi-

dział konieczność inwestowania w tę drogę, ale już drugi rok trwa obecna kadencja i nic nie 

poczyniono w tym zakresie. Stwierdził, że potrzeba tak niewiele, bo 100 mb drogi, aby 

mieszkańcy mogli dojechać do swoich domów w sposób ucywilizowany. Powiedział, że dru-

ga droga jaką zgłosił to droga na osiedlu Maryniaki, która jest w katastrofalnym stanie, często 

dochodzi tam do stłuczek, są tam ludzie starsi, chorzy i koniecznie pasowało by zrobić tę dro-

gę. Powiedział, że jest to naprawdę pilna sprawa.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zapytał, czy to wszystko.  

 

Bronisław Rusiniak – Radny  

Powiedział, że jeszcze nie. Zapytał, co z Muzeum Regionalnym i czy zostanie otwarte dla 

zwiedzających.  

 

Piotr Ściegienny – Przewodniczący Zarządu Osiedla Kosarzyska         

Powiedział, że jest zdegustowany postawą radnych, którzy zezwalają na łamanie prawa przez 

pana Burmistrza, ale klamka już zapadła. Zwracając się do pana Lewickiego powiedział, że 

odbyła się Komisja, która zagłosowała za ograniczeniem ruchu na drodze Sucha Dolina – 

Obidza. Poinformował, że on posiada również opinię Dyrekcji Parków Krajobrazowych  

z Krakowa i ewidentnie zalecają oni ograniczenie ruchu drogowego na odcinku Sucha Dolina 

– Obidza, a w szczególności w zakresie ogrodzenia miejsca biwakowego płotem drewnianym. 

Stwierdził, że tam nie ma trawy, jest jedno wielkie rozlewisko olejowe i benzynowe. Powie-

dział, że to co się działo w ostatni weekend przechodzi ludzkie pojęcie, było ponad 400 samo-

chodów i radni kompletnie w to nie ingerują. Zwrócił uwagę, że pan Lewicki był tam z nim  

i widział, co się dzieje, Komisja wydała jednoznaczną opinię o tym, aby ten ruch ograniczyć, 
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a teraz pan Lewicki nakazuje mu zbieranie podpisów po ludziach. Stwierdził, że pan Lewicki 

obchodzi kompetencje Rady Osiedla, ponieważ on zbierze podpisy ludzi i potem co, będzie 

zbierał podpisy zwierząt. Zwrócił uwagę, że jest ewidentna opinia wydana z PPK, doskonale 

wiadomo, co tam się dzieje. Powiedział, że dyskutowano o tym, aby Rada przekazała parking 

pod Suchą Doliną w zarządzanie Zarządowi Osiedla Kosarzyska. Zapytał  pana Lewickiego, 

czy orientuje się, co mówi § 9 statutu Osiedla. Poinformował, że złożył stosowne podanie  

w sprawie przekazania mienia gminnego w postaci parkingu w Zarząd Osiedla, ponieważ 

statut ewidentnie zezwala, aby mogli zarządzać mieniem gminnym. Poprosił o pozytywne 

ustosunkowanie się do tego podania. Zwrócił uwagę, że Zarząd naciska na niego o ogranicze-

nie tego ruchu drogowego. Zapytał, czy będzie organizowany budżet obywatelski na rok 

2021, jest to chyba raczej pytanie do pani Skarbnik.  

 

Zofia Kulig – Skarbnik  

Powiedziała, że organizacją budżetu obywatelskiego nie zajmuje się Skarbnik, więc to nie jest 

pytanie do niej.  

 

Piotr Ściegienny – Przewodniczący Zarządu Osiedla Kosarzyska         

Zapytał jak zdyscyplinować urzędników, aby udzielali odpowiedzi w prawidłowym terminie 

ponieważ Zarząd nie niektóre pytania kompletnie nie ma odpowiedzi. Zadał pytanie, czy był 

napisany wniosek do Wydziału Infrastruktury o środki dotyczące intensywnych opadów desz-

czu.   

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zwrócił uwagę, że pan Piotr trochę źle zinterpretował to, co napisał Park Krajobrazowy, po-

nieważ napisali oni tylko o wykonaniu ogrodzenia drewnianego ograniczającego możliwość 

parkowania na terenie oznaczonym w planie jako RK – prawa strona drogi wewnętrznej  

w kierunku Eliaszówki. Stwierdził, że nie dotyczy to całkowitego zakazu wjazdu. Powiedział, 

że droga w kierunku Eliaszówki ma być wolną, a dopiero za tą drogą można by było zrobić 

ogrodzenie.  

 

Piotr Ściegienny – Przewodniczący Zarządu Osiedla Kosarzyska         

Poprosił, aby zobaczyć na punkt końcowy w sprawie ograniczenia ruchu samochodowego na 

odcinku Przełęczy Gromadzkiej.  

 

Mariusz Lis – Radny  

Zwrócił uwagę, że radni nie znają opinii Popradzkiego Parku Krajobrazowego, więc prosi, 

aby każdy z nich ją otrzymał. Powiedział, że skoro pan Burmistrz sprzedaje kolejne działki  

i pyta o wskazanie finansowania, więc bardzo prosi, aby jako najważniejsze zadanie jeśli  

chodzi o Zubrzyk wprowadzić zadanie przygotowania dokumentacji kanalizacji. Stwierdził, 

że Zubrzyk jest dość dobrą miejscowością do skanalizowania, ponieważ jest to skupisko, nie 

ma dróg po górach jak w innych miejscowościach i można to sprawnie zrobić. Powiedział, że 

mieszkańcy pytają dlaczego pan Burmistrz zabrał pewnym miejscowościom koszenie traw  

i chcieli oni, aby to wybrzmiało na Sesji. Poinformował, że w Zubrzyku koszenie tych traw to 

koszt ok. 3 tys. zł, teraz MZGKiM musi przyjechać do Zubrzyka, skosić, więc koszty samego 

paliwa i dojazdu są o wiele większe niż to co zrobi jakiś człowiek tam na miejscu. Zapytał 

dlaczego pan Burmistrz odbiera kompetencje sołtysom, kiedy w Muszynie pan Golba przeka-

zał i pieniądze i zadanie sołtysom, jeśli chodzi o koszenie, a u nas jest działanie odwrotnie  

i się zabiera. Poinformował, że zabrano koszenie Zubrzykowi i Łomnicy też, więc pewnie, 

gdyby Osiedlowy w Kosarzyskach miał to pewnie też zostało by mu to zabrane. Powiedział, 

że chciałby się dołączyć pana Radnego z Kokuszki, ponieważ pan Burmistrz płaci duże pie-
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niądze za nadzorowania placów zabaw, więc prosi, aby wszystkie te place zabaw przeglądnąć, 

ponieważ gmina płaci za to co miesiąc duże pieniądze. Zwrócił uwagę, że tego typu przeglądy 

były robione wcześniej, ale trzeba to robić na bieżąco, pracownik MZGKiM kosząc trawę 

może się przejść i zobaczyć, czy coś się nie stało. Powiedział, że w Zubrzyku również miesz-

kańcy zgłaszają tego typu problemu. Zwrócił uwagę, że jeśli dzwoni do pana Burmistrza i to 

kilkakrotnie, a pan Burmistrz odpisuje mu, że oddzwoni i nie oddzwania to jest to trochę nie 

w porządku. Stwierdził, że on próbuje kilka razy i nie jest to jeden przypadek, a z tego, co wie 

to samo jest u pani Marii Adamuszek. Zwrócił uwagę, że pewne rzeczy można by o wiele 

prościej załatwić.     

 

Ewa Liber – Radna  

Powiedziała, że mieszkańcy złożyli w dniu 22 września 2016 roku pismo do Burmistrza doty-

czące poprawy bezpieczeństwa na drodze od Suchej Doliny do Obidzy. Odczytała pismo,  

w którym mieszkańcy prosili o wprowadzenie do budżetu zadania mającego na celu poprawę 

bezpieczeństwa ruchu drogowego, odczytała zadania. Powiedziała, że została udzielona od-

powiedź, iż będzie robiona poprawa w ramach projektu trasy rowerowej. Zwróciła uwagę, że 

w piśmie tym mieszkańcy wyrazili stanowczy sprzeciw dotyczący zamknięcia przedmiotowej 

drogi dla ruchu samochodowego z wyłączeniem mieszkańców i przypomnieli, że od lat za-

biegali o budowę drogi, uczestniczyli w jej budowie poprzez własną, ciężką pracę, finansując 

roboty budowlane oraz udostępniając swoje grunty nie po to, aby była ona zamykana. Powie-

działa, że jej zdaniem dlatego pan Lewicki zgłosił się o ponowne pozbieranie podpisów.  

Zwróciła uwagę, że w odpowiedzi jest napisane, iż Urząd nie planuje wprowadzenia na tej 

drodze zakazu ograniczającego ruch osobowy i podpisany jest od tym poprzedni Burmistrz. 

Stwierdziła, że jej zdaniem jest to nadal aktualne i dlatego pan Lewicki prosi o podpisy  

w roku obecnym.   

 

Maria Kulig – Przewodnicząca Komitetu   

Poinformowała, że w dniu 13 czerwca na zebraniu Zarządu Osiedla został powołany Komitet, 

którego głównym celem jest uświadomienie, negocjacja oraz rozmowa z osobami decyzyj-

nymi odnośnie obwodnicy Piwnicznej. Pozwiedzała, że była Sesja, spotkania których było 

kilkanaście zarówno osiedlach, sołectwach i w MGOK. Zwróciła uwagę, że mieszkańcy jed-

noznacznie określili, że nie dla tranzytu tirów, ponieważ przedstawione koncepcje to umożli-

wiały. Powiedziała, że do nich dołączyła się również Słowacja, po trzymiesięcznej pracy zo-

stał wybrany przez GDDKiA wariant 3, co oznajmiono na spotkaniu w dniu 3 września  

w Krakowie. Zwróciła uwagę, że na ich zapytanie, jak będzie to gwarantowało bezpieczeń-

stwo w Dolinie Popradu Dyrektor odpowiedział, że prędkość będzie zwiększona do 70 km/h, 

a miejscowości będą zabudowane ekranami akustycznymi, będą wykonane prawo skręty,  

a także nie ma możliwości, aby przez obwodnicę nie mogły kursować tiry. Powiedziała, że na 

zebraniu w tym samym dniu przedstawili tę wypowiedź mieszkańcom i zobligowano ich, aby 

zorganizowali protest, którego Przewodniczącym jest pan Przemysław Mróz, który był rów-

nież dzisiaj obecny. Poinformowała, że jej Zastępca już zaprosił zgromadzonych na protest, 

co ona również czyni. Powiedziała, że ta tak ważna i kluczowa inwestycja, która zaważy na 

losach całej Doliny Popradu została wykorzystana również do różnych zagrywek bardzo nie 

zdrowych m.in. pyta się członków Komitetu, czy ma się on przeistoczyć w komitet referen-

dalny, a ona ma stanąć na jego czele. Stwierdziła, że dość insynuacji i pomówień, oni jako 

Komitet zostali powołani do tego, aby wspomóc społeczeństwo i zawalczyć o Dolinę Popra-

du, aby nie była ona rozjechana przez transport samochodów ciężkich. Powiedziała, że Komi-

tet nie podejmuje się żadnego referendum. Zwróciła uwagę, że radni są osobami zaufania pu-

blicznego, wrócą do swoich środowisk i prosi, aby dementować te plotki i insynuacje, gdyż 

Komitet nie angażuje się i nie będzie angażował w żadne referenda, tym bardziej jej osoba.            
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Włodzimierz Źrałka – Radny  

Powiedział, że na ostatniej Sesji pan Przewodniczący odczytał pismo dotyczące wariantów,  

o których była mowa, w którym pan Dyrektor stwierdził, że wariant C jest tym lewoskrętem 

do Głębokiego. Poinformował, że ma przy sobie mapy, które otrzymali od przedstawicieli 

GDDKiA i nie wie, czy będą coś odpisywać, czy zostawiają to tak jak on to napisał.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Stwierdził, że decyzja chyba należy do Burmistrza.  

 

Włodzimierz Źrałka – Radny  

Zwrócił uwagę, że jego zdaniem należało by sprostować to co zostało napisane, że dają nam 

wariant najlepszy z możliwych, a okazuje się, że on jest najgorszy.   

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Powiedział, że on wtedy czytał tylko fragment tego pisma, ponieważ tam były jeszcze dołą-

czone pisma z poprzedniej kadencji.  

 

Włodzimierz Źrałka – Radny  

Zwrócił uwagę, że tak, ale cały czas była mowa o konsultacjach społecznych, które odbyły się 

w Młodowie i Głębokiem, na których przedstawiono im trzy warianty. Powiedział, że wa-

riant, który ich interesował był wariantem A, a pan Dyrektor w piśmie pisze, że on kłamliwie 

podawał, że wariant A jest tym najgorszym, a wariant C, który oni proponują jest najlepszym. 

Stwierdził, że nie miał wtedy tych materiałów przy sobie i chciałby, aby pan Dyrektor cofnął 

te słowa, które tak rzucił na wiatr.     

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zwrócił uwagę, że jego zdaniem małe sprostowanie powinno pójść do GDDKiA ze strony 

Urzędu.  

 

Włodzimierz Źrałka – Radny  

Powiedział, że o to by bardzo prosił.  

 

Piotr Ściegienny – Przewodniczący Zarządu Osiedla Kosarzyska  

Zwrócił uwagę, że pismo, które odczytała pani Ewa Liber było z 2016 roku, a teraz jest aktu-

alna opinia Parków Krajobrazowych i wiadomo jakie są propozycje i zalecenia. Powiedział, 

że on tylko prosi o niedewastowanie i nie degradowanie Parku Krajobrazowego i mowa jest 

nie o zakazie, ale o ograniczeniu ruchu samochodowego i to jest rzecz najważniejsza.   

 

Zofia Kulig – Skarbnik  

Powiedziała, że jeśli chodzi o zapytanie pana Radnego Rusinika chciała by wyjaśnić kwestię 

zwrotu wydatków z funduszu sołeckiego. Poinformowała, że gmina otrzymuje tylko część 

zwrotu poniesionych wydatków. Zwróciła uwagę, że co roku ustalone jest w zależności od 

wysokości Kb w kraju, Minister Finansów może w drodze ogłoszenia obniżyć wysokość 

zwrotu i co roku to czyni. Powiedziała, że każdy zwrot, o który gmina występuje otrzymuje  

w stu procentach, także to, iż w ubiegłym roku gmina otrzymała 100 tys. zł jest nieprawdą, 

ponieważ było to w granicach 50 tys. zł. Poinformowała, że w zależności od poniesionych 

wydatków jest to regulowane ustawą o funduszu sołeckim, są procedury i nie można wystę-

pować o większy zwrot i ponieść większej ilości wydatków niż na to pozwala ustawa.     
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Piotr Maślanka – Dyrektor MGOK  

Powiedział, że chciałby odpowiedzieć na pytanie skierowane przez panią Marię Adamuszek. 

Poinformował, że nie zwiększyło się zatrudnienie w MGOK, ale jeśli pani Maria ma na myśli 

jakąś konkretną osobę to może to wyjaśnić.  

 

Maria Adamuszek – Radna  

Powiedziała, że chodzi jej o filie podległe MGOK.  

 

Piotr Maślanka – Dyrektor MGOK 

Powiedział, że w okresie pandemii nie zwiększyło się zatrudnienie etatowe, ale oczywistym 

jest, że w trakcie trwania sezonu na kąpielisku są na czas wakacji zatrudniane dodatkowe 

osoby jak co roku na umowę zlecenie. Zwrócił uwagę, że w tym roku wyjątkowo był ich 

mniej, ponieważ nie wiedzieli jak będzie przebiegał ten sezon, dlatego tych pracowników 

zostało zatrudnionych mniej. Poinformował, że na Sesji w MGOK wspominał, że w takim 

składzie jaki mają w MGOK ciężko jest zaplanować sezon na kąpielisku, działalność hali, 

działalność MGOK, świetlic, informacji turystycznej oraz wszystkich grup, które działają pod 

egidą MGOK-u. Powtórzył, że nie zostało zwiększone zatrudnienie etatowe w MGOK, a 

umowa z pracownikami na kąpielisku skończyła się wraz z końcem miesiąca sierpnia, oprócz 

ratowników, ponieważ nadal działa pływalnia wewnętrzna i dwoje ratowników dyżuruje tam 

co drugi dzień.   

 

Mariusz Lis – Radny  

Podziękował panu Dyrektorowi za bardzo dobre posunięcie jakim jest uruchomienie basenów 

wewnętrznych. Zwrócił uwagę, że jak wiadomo od 2011 do 2018 roku te baseny nie były 

odebrane, w 2018 roku zostały odebrane, więc dobrze, że ten sezon się wydłużą i są tam do-

datkowe zajęcia. Powiedział, że jest zrobiona wentylacja i trzeba z tego korzystać. Zapytał, 

czy zostały naprawione drzwi w świetlicy w Zubrzyku. 

 

Piotr Maślanka – Dyrektor MGOK  

Powiedział, że jeszcze nie.  

 

Mariusz Lis – Radny  

Poprosił o naprawienie tego, ponieważ dość długo to trwa, a idzie zima i ta szczelina jest bar-

dzo duża. Zwracając się do pana Ściegiennego stwierdził, że wynika z tego jakby to on chciał 

takiej zmiany jeśli chodzi o tę drogę. Stwierdził, że oni jako Komisja to rozpatrywali, ale ich 

wnioski zostały zaprzeczone, pan Lewicki ma swoje zdanie, pani Librowa również. Zapytał, 

ile osób z Rady Osiedla podziela jego pogląd.  

 

Piotr Ściegienny – Przewodniczący Zarządu Osiedla Kosarzyska  

Powiedział, że cała Rada Osiedla to podziela łącznie z mieszkańcami, ponieważ zostali oni 

wybrani przez mieszkańców i to jest ich głos mówiący ewidentnie o ograniczeniu ruchu.  

 

Mariusz Lis – Radny  

Stwierdził, że skoro jest to głos mieszkańców, to dlaczego ma o tym decydować pani Liber, 

czy pan Lewicki. 

 

Ryszard Lewicki – Radny  

Poinformował, że wystąpił do policji o wyjaśnienie pojęcia ścieżek rowerowych i szlaku ro-

werowego oraz poprosił pana Piotra o zebranie podpisów stałych mieszkańców, ponieważ 

uważa, że jako Przewodniczący Komisji jeśli ma coś zrobić to zrobić to dokładnie i wiedzieć 
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na czym się stoi. Zwrócił uwagę, że nie tylko jest pan Ściegienny i Rada Osiedla, ale są rów-

nież mieszkańcy i dochodzą go słuchy, że nie wszyscy się na to zgadzają, dlatego poprosił  

o zebranie podpisów stałych mieszkańców. Powiedział, że minął już termin i dalej nie ma 

odpowiedzi. Stwierdził, że robi to dlatego, aby być dokładnym. 

 

Mariusz Lis – Radny 

Zwrócił uwagę, że pan Lewicki jest Przewodniczącym Komisji i nie powinna być to party-

zantka jaką pan Lewicki uprawia, tylko zwołanie Komisji, poinformowanie członków, że do-

chodzą go takie sygnały, a pan Lewicki sam podejmuje decyzję. Stwierdził, że albo prosi, aby 

rozwiązać tę Komisję, ponieważ skoro pan Lewicki i tak potem sam działa to jest to bez sen-

su.   

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zwrócił uwagę, że wiele osób z tego tytułu, że tam tyle ludzi przyjeżdża żyje, począwszy od 

Obidzy, Suchej Doliny, Kosarzysk i Piwnicznej. Poprosił, aby zapytać tych, co prowadzą 

sklepy i restauracje, ponieważ na pewno powiedzieli by, że nie chcą słyszeć o takim rozwią-

zaniu. Stwierdził, że chyba, że chcemy być zaściankiem i nie dopuszczać ludzi. Poinformo-

wał, że w sobotę był w towarzystwie ludzi z bardzo dużej firmy z Krakowa i powiedzieli oni, 

że odkryli Piwniczną na nowo, gdyż nie wiedzieli, że jest tutaj tak piękny zakątek. Zwrócił 

uwagę, że byli oni m.in. w Suchej Dolnie, na Eliaszówce, Obidzy i kiedy powiedział im, że 

jest propozycja zamknięcia drogi to zapytali, co chcemy mieć w tej Piwnicznej, jeśli nie chce 

się dopuścić turystów do miejsc najbardziej atrakcyjnych.   

 

Ewa Liber – Radna  

Zwracając się do pana Lisa stwierdziła, że kiedy piastował stanowisko Zastępcy to był prze-

ciwny zamknięciu, a teraz jako Radny narzuca, że Zarząd Osiedla ma podjąć decyzję. Powie-

działa, że powinien on wiedzieć, iż Zarząd wybierali mieszkańcy i mają oni prawo wypowia-

dać się na ten temat. Stwierdziła, że można pozbierać podpisy i jeśli będzie wola mieszkań-

ców to tak będzie, ponieważ mają oni prawo się wypowiedzieć.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Powiedział, że jest jeszcze jedna poważna sprawa na Osiedlu Kosarzyska, ponieważ inspiruje 

się ludzi do zamknięcia dróg, kiedy wywozi się drewno z lasu. Zwrócił uwagę, że gmina bu-

duje drogi, a potem nie ma prawa z nich korzystać i jest to nonsens. Powiedział, że ludzie 

protestuj, wzywają policję, ale budują domy i kiedy jeżdżą gruszki to nie ma żadnego zagro-

żenia. Stwierdził, że jeśli gmina chce prowadzić działalność gospodarczą w oparciu o to, że 

jest właścicielem lasów to ludzie wtedy dzwonią na policję, że nie są przestrzegane przepisy 

ruchu drogowego, więc może w odwrocie również będzie się dzwonić, że wozi się niedopusz-

czalną ilość cementu. Zwrócił uwagę, że nie może być tak, iż gmina wydaje środki na budowę 

dróg, bo ludzie żądają, a potem nie ma prawa z tych dróg korzystać. Stwierdził, że jest to to-

talny nonsens.    

 

Ryszard Lewicki – Radny  

Powiedział, że jest za tym, aby ograniczyć w miarę możliwości ruch, ale w granicach prawa, 

ponieważ faktycznie te Czerwone Młaki są rozjeżdżane.  

      

Piotr Ściegienny – Przewodniczący Zarządu Osiedla Kosarzyska  

Zwrócił uwagę, że rozmawiają o ograniczeniu.  
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Ryszard Lewicki – Radny  

Powiedział, że tam trzeba utwardzić, zrobić parking. Stwierdził, że można usiąść i dyskuto-

wać, a nie kłócić się.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Poinformował, że z parkingiem nie jest tam prosta sprawa, ponieważ są wymagania przyrod-

nicze, ale gmina może podjąć taki temat.  

 

Piotr Ściegienny – Przewodniczący Zarządu Osiedla Kosarzyska  

Zwrócił uwagę, że ochrona środowiska nie zezwoli na parkowanie. Stwierdził, że on cały czas 

apeluje o ograniczenie, wszyscy mówią o zamykaniu, a on o ograniczeniu. Powiedział, że 

wytyczne Parków Krajobrazowych mówią jasno i proponują, co gmina ma zrobić. Zwrócił 

uwagę, że pan Ryszard był z nim na wizji lokalnej, wie ile jest samochodów i jak to wygląda, 

mało tego uderzył by w niego rowerzysta, ponieważ mając pierwszeństwo jechał po ścieżce 

rowerowej i doszło by do tragedii. Powiedział, że rozmawiają o ograniczeniu, gmina włożyła 

w dwumetrową drogę ścieżkę rowerową i szlak turystyczny. Zwrócił uwagę, że pod Suchą 

Doliną parking świeci pustakami, natomiast na Obidzy jest centrum handlowe.  

 

Maria Adamuszek – Radna  

Zwróciła uwagę, że na monitorze ukazały się dochody Łomnicy, a brak jest subwencji oświa-

towej. Stwierdziła, że wiadomo ile jej jest, ponieważ ostatnio jej kolega Radny o tym mówił  

i nie wszystko idzie na Łomnicę, kto inny ma z tego środki. Powiedziała, że nie wie, czy jest 

to ukryte, ponieważ są to również dochody do Łomnicy, ale tego punktu nie ma, a ona chce 

wiedzieć.   

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Powiedział, że już dość polemiki.  

 

Mariusz Lis – Radny  

Zwrócił uwagę, że tylko jedno zdanie. Powiedział, że pani Ewa zarzuca mu, że zmienia zda-

nie, ale sama powiedziała, że mieszkańcy decydują. Stwierdził, że pan Lewicki również przed 

chwilą zmienił zdanie, ponieważ powiedział, że jest za ograniczeniem. Zwrócił uwagę, że  

w Kosarzysach jest problem taki, że chodzą osoby, manipulują, opowiadają głupoty, że zosta-

nie zamknięty ruch, więc nie dziwi się mieszkańcom, że są zbulwersowani, gdyż jak się ich 

straszy, że ruch będzie całkowicie zamknięty to każdy by się zmartwił.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zaproponował zakończenie obrad.  

 

Krzysztof Długosz – Radny  

Zapytał o odpowiedzi na pytania.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Zapytał Burmistrza o odpowiedzi na pytania. 

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Powiedział, że obrady są już zamknięte. 

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Powiedział, że na niektóre pytania wypadało by odpowiedzieć.  
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Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Zwracając się do pani Radnej Adamuszek powiedział, że rzeczywiście nie ma tutaj subwencji, 

ponieważ po jej przedstawieniu rachunek matematyczny byłby inny, ale pani Radna otrzyma 

informację, ponieważ do Łomnicy na pewnie dokłada się o wiele więcej niż zyskuje. Powie-

dział, że jest to częściowa tabelka, minęło tylko dwa tygodnie, a wyciagnięcie wszelkich in-

nych informacji zajmuje trochę więcej, ponieważ jest to temat złożony. Zapewnił, że pani 

Radna otrzyma taką tabelę w formie pisemnej. Odnosząc się do pytań pana Radnego Długo-

sza poprosił, aby podmyty asfalt zgłosić pracownikowi merytorycznemu, przejdą się i zoba-

czą, 200 m i dwa zakręty z tego, co wie są ujęte, więc prosi, aby nie wprowadzać w błąd. 

Zwrócił uwagę, że jeśli chodzi o temat drogi bitej zalewanej wodą to pan Radny dobrze wie, 

że jest to temat wody na gruntach prywatnych i gmina niestety nie może regulować tych te-

matów, więc jest to sytuacja patowa. Powiedział, że przyjrzą się jeszcze temu tematowi, ale 

niestety jest to temat po stronie właścicieli gruntów. Zauważył, że pani Radnej Deryng nie 

ma, więc przejdzie dalej. Zwrócił uwagę, że jeśli chodzi o potok Więckówka będzie on wy-

czyszczony, pan Dyrektor MZGKIM słucha, więc ten temat będzie załatwiony w tym tygo-

dniu. Poprosił pana Dyrektora również o przegląd mostu wiszącego, ponieważ o metalowe 

elementy rzeczywiście trzeba zadbać wcześniej. Zgłosił również Kokuszkę i powiedział, że 

rzeczywiście w ramach umowy MZGKiM ma przegląd placów zabaw, więc prosi, aby jeszcze 

teraz dokonać tego przeglądu.  

 

Andrzej Górski – Dyrektor MZGKiM 

Poinformował, że place zabaw podlegały przeglądowi, który wykonał uprawniony inżynier, 

takiej informacji żądał od nich jakiś miesiąc temu Powiatowy Nadzór Budowlany i protokoły 

zostały przekazane. Zwrócił uwagę, że zostały również założone dzienniki dotyczące przeglą-

du tych placów, jest tam przyjęta procedura i praktycznie co tydzień te place są przeglądane. 

Powiedział, że rzeczywiście w trakcie eksploatacji, szczególnie te starsze obiekty wymagają 

pewnych nakładów, ale co do warunków bezpieczeństwa na chwilę obecną są one zapewnio-

ne.   

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Zwrócił uwagę, że jeśli chodzi o huśtawki to na chwilę obecną jest zgłoszony projekt doty-

czący placu zabaw w Zespole Szkół Piwnicznej i ten temat będzie realizowany, niestety 

przedszkole na Hanuszowie musi poczekać. Powiedział, że jeśli chodzi o kostkę koło Łomni-

czanki obejrzą ją wspólnie z panem Dyrektorem i jego zdaniem ten temat jest do zrobienia. 

Zwrócił uwagę, że jeśli chodzi o zakup działki pod cmentarz to nad tym tematem można się 

pochylić w budżecie roku 2021, to samo jeśli mowa o pomocy w budowie domu przedpo-

grzebowego. Poprosił, aby pamiętać, że pewne zadania może powinni realizować również 

mieszkańcy, oczywiście wspólnie z gminą. Powiedział, że jeśli chodzi o panią Dyrektor  

z Łomnicy jest otwarte postępowanie sądowe, o czym pani Radna dobrze wie i w związku  

z tym, ze względu na jego dobro nie może podawać żadnych szczegółów. Zwrócił uwagę, że 

nie zostało zakończone postępowanie z jego strony, będzie powołana komisja, która rozpatrzy 

temat związany z naciskami pani Dyrektor, komisja będzie powołana w tym tygodniu. Po-

wiedział, że jeśli chodzi o drogę na Króle to są płyty na MZGKiM i jest ona brana pod uwagę, 

aby zrobione zostało tam kółeczko by była ona pełnym łukiem. Zwrócił uwagę, że obecnie 

zmierza do tego, aby drogi w gminie były łączone i dojazd był z dwóch stron, nie tylko z jed-

nej, ze względów bezpieczeństwa, ponieważ jeśli coś się dzieje na jednym odcinku drogi to, 

aby była możliwość alternatywnego dojazdu do gminy. W kwestii oleju na Czerwonych Mła-

kach wie, że była tam dwa razy komisja i nie było stwierdzeń, o których mówi pan Osiedlo-

wy. Powiedział, że można to jeszcze raz wspólnie sprawdzić i jeśli istnieje obawa, że ze sto-
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jących tam samochodów kapie olej to zostanie to stwierdzone, więc proponuje wspólne wyj-

ście.       

 

Piotr Ściegienny – Przewodniczący Zarządu Osiedla Kosarzyska  

Poinformował, że jest przygotowana dokumentacja fotograficzna.  

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

W kwestii Zubrzyka powiedział, że temat ten jest w ogólnym planie rozwoju gminy i taka 

dokumentacja będzie włożona do budżetu na rok 2021. Poprosił o pokazanie telefonu, kiedy 

pan Radny ostatnio dzwonił, ponieważ nie przypomina sobie, aby było to w tym miesiącu. 

Zwracając się do pani Radnej powiedział, że rzeczywiście wysłał jej automatyczny komuni-

kat, a w natłoku rożnych spotkań zapomniał odzwonić, za co przy wszystkich radnych prze-

prasza, ponieważ się zdarza, a on jest tylko człowiekiem. Stwierdził, że nie mają problemu 

jeśli chodzi o kontakt, ponieważ za każdym razem kiedy pani Radna chce do niego przyjść 

jest w gabinecie, przyjmuje wszystkie strony i mieszkańców, nie ma go tylko wtedy, gdy wy-

jeżdża w teren, więc prosi o niepodnoszenie tego tematu. Poprosił panią Radną Liber o przed-

stawienie pisma, które cytowała, ponieważ chciałby się z nim zapoznać. Powiedział, że jego 

zdaniem do tego tematu należy wrócić w szerszej koncepcji. Poinformował, że w najbliższą 

niedzielę o 12.15 odbędzie się zebranie w Kosarzyskach, zaprosił wszystkich mieszkańców, 

radnych będzie okazja na miejscu zapytać jakie istotne tematy są do rozpatrzenia i on od tych 

tematów się nie uchyla. Powiedział, że o 11.00 w MGOK odbędzie sie zebranie dla Osiedla 

Miasto, natomiast o 12.15 w hali sortowej w Kosarzyskach. Zwracając się do pana Radnego 

Źrałki powiedział, że wspólnie napiszą odpowiedź, należy udokumentować to zdjęciami, aby 

wskazać, że wariant A jest najlepszy. Stwierdził, że jest to szerszy temat, ponieważ GDDKiA 

sama miesza się w swoich zeznaniach, ponieważ była informacja, że być może w ramach 

rozwoju kolei będzie zamknięty przejazd kolejowy bezpośrednio wiodący na most do Głębo-

kiego i była alternatywa, że w Młodowie będzie ramie nad torami, ale w tej chwili się o tym 

nie mówi. Stwierdził, że nie wie jaka jest w tej kwestii decyzja GDDKiA. Powiedział, że jego 

zdaniem będzie jeszcze nie jedno spotkanie, na które zaprosi czy to kierownika oddziału  

GDDKiA w Podegrodziu, czy być może Dyrektora lub Zastępcę, aby wypowiedzieli się  

w kwestii budowy czy remontu tej drogi na wysokości Głębokiego. Zwrócił uwagę, że nie 

wie czy pominął jakieś pytania.  

 

Maria Adamuszek – Radna  

Zapytała ponownie, gdzie jest świetlica w SP nr 1 w Piwnicznej. Powiedziała, że Burmistrz 

obiecywał jej, że są płyty w MZGKiM i chcieli zrobić lekki podjazd i ułożyć to tam gdzie jest 

szlak na Łabowską Halę. Zwróciła uwagę, że na te dwa pytania Burmistrz jej nie odpowie-

dział.  

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Powiedział, że jak na razie dzięki uchwale Rady przeznaczono 500 tys. zł z tej kwoty 1,6 mln 

zł, które ma gmina. Zwrócił uwagę, że na razie jest to pierwszy etap, będzie następne posie-

dzenie Rady to przeznaczone zostaną kolejne środki, ponieważ wie, że potrzeb drogowych 

jest w gminie dużo. Powiedział, że po to poprosił na razie o to jednym wniosku, ponieważ nie 

wie jaka będzie wycena tych robót, ale na pewno następne środki pójdą również na drogi, na 

nic innego tylko na drogi. Poprosił o gram cierpliwości, na pewno radni będą na bieżąco in-

formowani jak te środki będą przeznaczane i jak te drogi po kolei będą robione. Poinformo-

wał, że świetlica w szkole jest w tym samym miejscu, w którym była.  
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Mariusz Lis – Radny  

Zwrócił uwagę, że zgodnie z tym co powiedział pan Burmistrz, że najważniejsze są drogi  

i kanalizacja to wskazuje zadania, które chciałby, aby było w tym roku zrobione. Powiedział, 

że pan Burmistrz mówił, że zostanie to włożone do budżetu w następnym roku, w tamtym 

roku też słyszał, że w tym roku. Poinformował, że wskazuje to jako najważniejsze zadanie   

w Zubrzyku ze środków z tej tarczy, włożenie dokumentacji wykonania kanalizacji Zubrzyka. 

Stwierdził, że są to głosy nie tylko Zubrzyka, ale również mieszkańców Piwnicznej, ponieważ 

został taki zaścianek w kierunku Krynicy i jest on trochę zapomniany, wic trzeba ten temat 

ruszyć. Powiedział, że wie, iż ważniejsza jest Wierchomla jako miejscowość turystyczna, tam 

od dawna powinno być to zrobione i błędem było, że pan Bogaczyk zrezygnował z tych pie-

niędzy. Stwierdził, że jakiś krok do przodu chcieliby mieć i prosi o odpowiedź, czy zostanie 

to zadanie włożone, skoro każdy ma wytypować jedno.    

 

Dariusz Chorużyk – Burmistrz  

Powiedział, że jest to wybór radnych i jeśli decydują, że jest o najważniejsze to zostanie ono 

włożone.  

 

Ad. 2. Zakończenie obrad sesji.  

 

Adam Musialski – Przewodniczący Rady  

Podziękował wszystkim za przybycie. Zakończył obrady.  

 

Na tym zakończono obrady XXVI Sesji Rady Miejskiej w Piwnicznej-Zdroju. 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

Adam Musialski 

 

 

 

 

Protokołowała 

Magdalena Nieć 


